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Åpen halvtime 
- Helge Solheim, beboer i Hellerudfaret, tok opp økt trafikk i forbindelse med adkomst 

til nye Trasophallen. Uttrykte skepsis i forhold til forslaget som ligger i saken. 
- Petter Martinsen tok opp følgende:   

o Ønsker etablering av matebuss for transport til Østensjøveien 
o Problematikk rundt salting av veier og påfølgende forurensning av 

Østensjøvannet. 
o Ønsker kunstige isbaner for å forhindre drukningsulykker på vann. 
o Ønsker økt antall arbeidsplasser utenfor sentrum for å forhindre nedleggelse av 

bl.a. forretninger. 
- Evy Johansen, Solhøgda borettslag, tok opp trafikale utfordringer i tilknytning til sak 

om adkomst til nye Trasophallen. 
- Manfred Larsen, flere borettslag på Oppsal tok opp belastning på veien i tilknytning til 

adkomst til nye Trasophallen. 
- Steinar Karlsen, Nordre Hellerud borettslag, oppfordret bydelsutvalget til å fastholde 

tidligere vedtak i forbindelse med areal sør for Trasop skole. 
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Sak 189 /09  Godkjenning av innkalling og sakskart 
 
Arnfinn Aabø (A) hadde følgende forslag til vedtak 

- Sak 212/09 flyttes frem til etter sak 191/09. 
- Sak 195/09 flyttes til siste sak på sakskartet. 

 
Votering  
Det ble votert over forslag til vedtak fra Arnfinn Aabø (A) 
Votering enstemmig 
 
Vedtak 
Innkalling og sakskart godkjent med følgende endringer:  

- Sak 212/09 flyttes frem til etter sak 191/09. 
- Sak 195/09 flyttes til siste sak på sakskartet. 

 

 Sak 190 /09  Godkjenning av BU-protokoll fra møte 16.11.2009 
 
BU-protokoll fra møte 16.11.2009 ble godkjent med følgende kommentar fra Tommy 
Skjervold (Frp): Det er feil i navnene på innstilte driftsstyremedlemmer fra Frp ved enkelte av 
skolene. 
 
Administrasjonen korrigerer navnene ihht. tidligere innsendte navn fra Frp. 
 

 Sak 191 /09  Protokoller til orientering 
 
Arbeidsutvalget 03.12.2009 
Protokoll tatt til orientering. 
Bydelsutvikling, miljø- og kulturkomite 10.12.2009 
Protokoll tatt til orientering. 
Omsorgskomite 10.12.2009 
Protokoll tatt til orientering. 
Oppvekstkomite 10.12.2009 
Protokoll tatt til orientering. 
Eldrerådet 10.12.2009 
Protokoll tatt til orientering. 
Råd for funksjonshemmede 08.12.2009 
Protokoll tatt til orientering. 
Ungdomsrådet 10.12.2009 
Protokoll tatt til orientering. 
Arbeidsmiljøutvalget 10.12.2009 
Protokoll tatt til orientering. 
Medbestemmelsesutvalget 10.12.2009 
Protokoll tatt til orientering. 
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 Sak 192 /09  Informasjon fra administrasjonen 
 
Bydelsdirektør, Tove Stien, orienterte om følgende:  

- Parkeringstillatelse for Bølerlia og Ryensvingen.  
- Vaksinering mot svineinfluensa. Flyttes til Manglerud Gård treffsenter f.o.m. 

05.01.2010. Vil være åpent tirsdager kl. 14.00-18.00. 
 
Konst. avd.sjef, Åse Merete Ternå, orienterte om følgende:  

- Bydel Østensjø er for andre år på rad kåret til ”Grønneste bydel” i 2009.  
- I tråd med BU-vedtak fra 2005 er nå alle tjenestesteder i bydelen erklært ”rasismefrie 

soner”. 
 

 Sak 193 /09  Rapport økonomi og tjenesteproduksjon per 
31.10.2009 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Rapport økonomi og tjenesteproduksjon per 31.10.2009 for Bydel Østensjø tas til etterretning. 
 
Votering  
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering enstemmig 
 
Vedtak  
Rapport økonomi og tjenesteproduksjon per 31.10.2009 for Bydel Østensjø tas til etterretning. 
 

 Sak 194 /09  Sentrale budsjettjusteringer 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 

1. Funksjon 242 Råd, veiledning og sosialt forebyggende arbeid økes med kr 500 000 i 
henhold til kommunaldirektørens sak 62/09. 

2. Funksjon 276 kvalifiseringsprogrammet økes med 3,895 mill. kroner i henhold til 
kommunaldirektørens sak 66/09. 

3. Funksjon 254 Kjernetjenester knyttet til pleie, omsorg, hjelp til hjemmeboende økes 
med 1,226 mill. kroner i henhold til byrådssak 221/09. 

4. Funksjon 201 Førskole økes med 4,507 mill. kroner i henhold til byrådens sak 42/09. 
 
Votering  
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering enstemmig 
 
Vedtak  

1. Funksjon 242 Råd, veiledning og sosialt forebyggende arbeid økes med kr 500 000 i 
henhold til kommunaldirektørens sak 62/09. 

2. Funksjon 276 kvalifiseringsprogrammet økes med 3,895 mill. kroner i henhold til 
kommunaldirektørens sak 66/09. 

3. Funksjon 254 Kjernetjenester knyttet til pleie, omsorg, hjelp til hjemmeboende økes 
med 1,226 mill. kroner i henhold til byrådssak 221/09. 

4. Funksjon 201 Førskole økes med 4,507 mill. kroner i henhold til byrådens sak 42/09. 
 



 Sak 195 /09  Bydelsdirektørens forslag til budsjett 2010 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak fremkommer på s. 94 og 95, pkt 1-10 i budsjettforslaget. 
 
Merknader og forslag til budsjett 2010 fra Arbeiderpartiet og SV 
Budsjettrammene for Østensjø bydel er også for 2010 meget stramme. Bydelsdirektørens 
forslag innebærer også i år et reelt nedjustert budsjett i forhold til aktivitetsnivået ved 
utgangen av 2009. Flere år på rad at bydelen må redusere aktivitetsnivået med et betydelige 
beløp i forhold til behov.  
 
Oslo kommune har i perioden 2004 til 2008 fått omlag seks milliarder kroner i økte rammer 
Korrigert for pris- og kostnadsvekst svarer det til 2,4 milliarder kroner. I tillegg kommer 
økningen på både årets og neste års statsbudsjett. Til sammenligning ble kommunens frie 
inntekter redusert med over 400 millioner under den forrige borgerlige regjeringen. 
 
Statsbudsjettet for 2010 gir Oslo kommune 350 friske millioner utover den økningen som 
allerede lå inne i Høyre og FrP-byrådets budsjettforslag. Samlet er de frie inntektene 
oppjustert med 355 mill. i 2010 som følge av statsbudsjettet. Likevel har det borgerlige 
flertallet i bystyret valgt å bruke bare 40 av disse millionene til å satse på gode velferdstilbud i 
bydelene. Dette bekrefter en langtidstrend der bydelene nedprioriteres.  
 
Arbeiderpartiet og SV foreslo i bystyret 120 mill kroner mer til bydelene. For Østensjø ville 
det representert omlag 9 millioner i økt budsjettramme sammenliknet med det budsjettet vi nå 
må forholde oss til.  
   
Byrådet og bystyreflertallet manglende prioritering av bydelsutvalgene er alvorlig fordi 
bydelen administrerer de grunnleggende velferdstjenestene i samfunnet - eldre- og 
sosialomsorgen, barnevernstjenester, føstelinjetjenester innen helse og psykriatri. Rommet for 
å kunne satse på forebygging blir stadig mindre fordi midlene må brukes til å dekke 
reparasjon og akuttiltak.  Dette er en politikk som bygger opp om økte forskjeller mellom på 
den ene side de veltilpassede i samfunnet som kan anvende en romslig økonomi og personlige 
ressurser til å kompensere for svakere velferdstjenester – og på den andre side de som er 
avhengig av tjenestene for å opprettholde et verdig liv.  
 
Bydelenes muligheter for å føre en aktiv og lokalt tilpasset politikk snevres stadig inn.  
I forhold til økende behov, skjæres budsjettrammene stadig ned og stadig flere tjenester 
sentraliseres. Dette skjer helt uten at bydelsutvalgene blir involvert ved vurderinger av 
virkningene av den politikken som føres - enn si blir tatt seriøst med på råd i forhold til 
hvordan det desentraliserte, administrative og politiske systemet i Oslo bør utvikles.  
 
Hovedgrunnene til at Oslo i sin tid valgte en desentralisert modell gjennom opprettelse av 
bydelsutvalg synes å ha blitt glemt. Desentraliserte beslutningsprosesser er i mange 
sammenheng mer kostnadseffektive enn om beslutningene tas sentralt. Oslo er for stort til at 
sentrale etater som skal gi lokale tjenester og tilbud kan operere effektivt. Samtidig: 
Demokratidimensjonen - det forhold at alle bydelsutvalg nå blir demokratisk valgte – 
undermineres. Når handlefriheten snevres inn, får den demokratiske deltakelsen lokalt 
redusert verdi. Bydelsutvalgenes reduserte handlefrihet er i ferd med å bli et lokaldemokratisk 
problem som på sikt kan bli ødeleggende for det politiske systemets legitimitet dersom 
trendene får fortsette - Det vil ramme både bydelsutvalgene og bystyret/byrådet.   
 
Tross trange rammer har bydelsdirektøren for 2010 nok en gang maktet å legge fram et 
budsjettforslag der tjenesteomfanget til bydelens innbyggere blir opprettholdt. Arbeiderpartiet 
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og SV er svært tilfredse med bydelsadministrasjonens betydelige innsats - og den evne til 
omstilling og til å komme opp med kreative løsninger - som er vist i budsjettforslaget. 
Samtidig er vi alvorlig bekymret for utviklingen i omsorgstjenestenes kvalitet.  Kvalitet kan 
ikke oppnås bare gjennom effektivisering og nye kreative løsninger. De stadig trangere 
rammene vil før eller siden føre til at offentlige tjenester blir utarmet og til at kvaliteten 
synker under et minimumsnivå som ikke er til å leve med.  
 
En svært viktig oppgave for Bydelsutvalget i kommende budsjettår vil være å følge aktivt opp 
overvåkning og tilsyn med bydelens tjenester gjennom rapporter fra administrasjonen, 
gjennom de ulike tilsynsutvalg og ved hjelp av bydelsutvalgets representasjon bla i 
barnehagene. Vi vil også fortsette den praksis som er innledet med å gjennomføre forberdete 
besøk med nærmere orienteringer i utvalgte tjenestesteder og gjennomføre spesielle seminarer 
om utvalgte tema.  
 
Til budsjettforslaget har vi oppsummeringsmessig følgende endringsforslag: 
 

Budsjettforslag nr Formål  Forslag budsjett 

1A Avsetning til drift av et kontaktforum for bedre integrering av 
minoritetsgrupper i lokalsamfunnet. 

25 000

2A  
Avsetning til Anne-Cath Vestly dagen 2010 + byste  45 000

3A Avsetning  til seks ”(sen)lørdagstilbud” i regi av 
fritidsklubbene. Dersom tilskudd oppnås fra andre kilder, 
kan de avsatte midlene overføres til…  
 

70 000

 Tilsammen 140 000

 

Inndekningsforslag: 
 
Innsparing i forbindelse med «strukturell ledighet» økes med kr 140 000. 
 
Til de enkelte funksjons- og budsjettområder har Arbeiderpartiet og SV følgene kommentarer, 
merknader og forslag: 
 
Funksjonsområde 1 Helse, sosial og nærmiljø 
 
3.2 Administrasjon og stab 
 
Redegjørelse om bydelens personalpolitikk 
Gjennom budsjettvedtaket setter BU rammer for bydelens gjennomføringsmulighet for ulike 
personalpolitiske tiltak. Bevisst det forhold at Bydelsutvalget ikke har direkte personalansvar, 
vil vi fremme følgende forslag: 
 
Verbalforslag 1A:  
Bydelsdirektøren  bes legge fram en samlet oversikt over bydelens personalpolitikk for 
bydelsutvalget i god tid før neste budsjettbehandling. Det bes bl.a. redegjort for planene for 
opplæring og kompetanseutvikling av ulike kategorier personell, tiltaksplanene for 
seniorpolitikk, planene for IA-arbeidet og planer for å opprette lærlingplasser. Det bes også 



redegjort for i hvilken grad mål og planer for personalpolitikken beskrevet i tidligere års 
budsjettforslag er blitt oppfylt. 
 
IKT/telefoni/informasjonsstrategi 
Bruk og utvikling av nye tekniske løsninger i saksbehandling og i forhold til utadrettet 
informasjon er sentralt for en effektiv forvaltning, men representerer samtidig fare for redusert 
effektivitet, tilgjengelighet og spredning av informasjon når systemene eller bruken av dem av 
ulike grunner svikter. 
 
IKT-ansatte som tidligere var ansatt i bydelen, er kuttet fordi IKT ble sentralisert. 
Bydelsutvalget vil gjerne bli nærmere informert hvordan IKT blir håndtert i bydelen og 
hvilken rolle sentraliseringen spiller med tanke på bydenes behov og muligheter for å benytte 
IKT som en viktig del i informasjonen og markedsføringen av bydelens tilbud. 
 
 
Verbalforslag 2 A: 
 

1.  Informasjonsplanen som det har vært arbeidet noe med de siste to årene, er gått i 
stå. 
Bydelsutvalget ønsker å få fart i dette arbeidet, og forutsetter at en informasjonsplan 
kan forelegges bydelsutvalget første halvår 2010. 

 
2. Bydelsutvalget ønsker informasjons og nytte/mulighets-rapport om IKT i vår bydel i 
løpet av første halvår 2010.  

 
(Side 22 i forslaget til budsjett for 2010 fra BU-direktør) 
Verbalvedtak 3A - Serviceerklæringer pleie- og omsorgssektoren: 
Serviceerklæringene som er under arbeid i pleie- og omsorgssektoren, bestillerkontor, 
hjemmesykepleie, hjemmehjelp-praktisk bistand, ergo-fysioterapi  bes fremlagt for 
tilsynsutvalget for hjemmebaserte tjenester og omsorgskomiteen for kommentarer før 
erklæringene blir endelig godkjent. 
 
En miljø- og klimaplan for Østensjø bydel 
BMK har tidligere vedtatt å utarbeide en miljø- og klimaplan, inkludert om trafikkale forhold, 
men arbeidet er ennå ikke kommet i gang. En flaskehals i denne sammenheng er 
sekretærbistand og støttefunksjoner for et utredningsarbeid fra administrasjonen. 
Arbeiderpartiet og SV foreslår at 
 
Verbalvedtak 4A: 
BU ber administrasjonen å sette av ressurser administrativt til å kunne bistå i arbeidet med en 
miljø- og klimaplan svarende til 4 ukeverk i løpet av første halvår 2010.  
 
3.4Annet forebyggende helsearbeid 
 
Psykisk helse 
Psykiske problemer og lidelser er omtalt som ett av områdene der samfunnets innsats ikke er 
tilfredsstillende. Dette arbeidet sorterer i bydelen under flere tjenestesteder og bevilgninger 
gjøres under ulike budsjettkapitler.  
 
Verbalvedtak 5A: 
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Bydelsutvalget ber administrasjonen i dialog med OVK utarbeide et forslag til et seminar der 
bydelens arbeid med psykisk helse belyses nærmere og finne fram til et hensiktsmessig 
tidspunkt og opplegg for et slikt seminar.  
 
3.5 Sosialtjenesten 
 

NAV 
NAV-reformen har ennå ikke funnet sin endelige form. Hittil har det vært lite klager på 
saksbehandlingen, og Nav i vår bydel er trolig den best fungerende i Oslo. Siden Nav har så 
stor betydning for mange i vår bydel – særlig personer med helsemessige problemer eller 
arbeidsløshet, ser bydelsutvalget det som særs viktig at vi blir godt orientert om Navs 
virksomhet i vår bydel. 
 
Verbalvedtak 6A:  

1. BU ber administrasjonen holde bydelsutvalget oppdatert om utviklingen i egne saker 
for bydelsutvalget minst en gang i halvåret, eller når det måtte foreligge særlige 
grunner for en orientering. 

2. Bydelsutvalget ber bydelsadministrasjonen planlegge et seminar om Navs virksomhet 
høsten 2010. På seminaret bes det legge særlig vekt på resultatoppnåelser, 
samarbeidsrelasjoner (internt og eksternt) og planer framover 
 
Integrering 

Arbeiderpartiet og SV viser til verbalvedtak i tilknytning til budsjettet for 2009 om å sette i 
gang drøftinger med interesserte i bydelen sikte på å etablere et kontaktforum for bedre 
integrering av minoritetsgrupper i bydelen. Arbeidet er under oppstart helt ved slutten av året, 
og budsjettavsetning på 50 000 er ikke benyttet.  

Verbalvedtak 7A: 

BU ber administrasjonen følge opp drøftinger om opprettelse av et mulig kontaktforum for 
bedret integrering av minoritetsgrupper også i 2010 med sikte på å få vurdert et opplegg og 
legge fram en sak om dette for bydelsutvalget innen sommeren  

Budsjettforslag 1A: 

Det avsettes kr 25 000 til drift av et kontaktforum for bedre integrering av minoritetsgrupper i 
lokalsamfunnet.  
 
Verbalvedtak 8A: 
BU ber om at det i første halvår 2010 legges fram en sak om mulighet for å etablere en 
fadderordning for nyankomne flyktninger som bosettes i bydelen 
 
Rus 
Bydelen har en god ruspolitisk handlingsplan som er revidert i 2009.  
 
Verbalvedtak 9A: 
Bydelsutvalget forutsetter at det gis en vurdering av oppfølgingen av planen en gang i året i 
samsvar med intensjon i verbalforslag for budsjettet 2009.  
 
3.7 Ergo- og fysioterapitjenesten 
 
Hjelpemiddelsentralen sentraliseres fra 1/1 2010 sammen i en egen etat for Oslo og 
Akershus. 
 



Verbalvedtak 9A bis 
Bydelsadministrasjon bes å følge opp med en oversikt over service, leveringstider og annen 
relevant informasjon. Rapporten skal forelegges bydelsutvalget første møtet etter 
sommerferien 2010. 
3.8 Kultur. 
 
Arbeiderpartiet og SV vil gjenta budsjettmerknad for budsjettet 2009 der vi konstaterte at 
budsjettrammene ikke gir rom for den satsning som vi ønsker for å bygge "kulturbydels-
prosjektet" videre. Blant annet burde bevilgning til Kulturutvalget vært større for at arbeidet i 
utvalget skulle ha hatt mulighet for å vokse videre til å bli en sentral del av bydelens bidrag til 
videre utvikling og ytterligere vitalisering av det frivillige arbeidet i bydelen. Vi hadde også 
gjerne sett at frivillighetsmidlene kunne økes til minst samme nivå som for 2008. Vi har 
imidlertid ikke funnet dette mulig innenfor de rammer som er gitt, men håper at senere 
budsjett kan gi nye muligheter. Vi vil imidlertid foreslå følgende, mindre tiltak: 
 
Anne-Cath Vestly er Norges største barnebokforfatter. Hun har bodd på Bøler i ca 50 år, og 
var Bølerpatriot på sin hals. 15. februar 2010 er det 90 år siden Anne-Cath Vestly ble født. 
Østensjø bydelsutvalg ønsker å innstifte en Anne-Cath Dag hvert år 15. februar. 
På hennes fødselsdag 15. februar 2010 ønsker bydelsutvalget å avduke en byste av henne på 
Bøler bibliotek.Det er ikke tenkt at Bydel Østensjø skal få betydelige utgifter i forbindelse 
med den årlige Anne-Cath Dagen, men bysten koster 35.000 og det vil derfor, og p.g.a. 
administrative kostnader bli søkt om kr 45.000 for det første året (2010). Deichmanske 
bibliotek Bøler filial vil være hovedarrangør og Kulturbydel Østensjø ønskes som 
medarrangør. Andre som har vært med i planleggingen er familien Vestly og Gyldendal 
Norsk Forlag, som har rettighetene til produksjon og salg av Anne-Cath Vestly-bøkene. 
 
Budsjettvedtak 2A :  
Det settes av 45 000 kroner til å dekke kostnader til byste og markering av Anne-Cat Vestly-
dagen 2010.  
 
 
 4 – 2A Barnehager  
 
Bydelsutvalget er svært fornøyd med at Bydel Østensjø kunne tilby barnehageplass i egen 
bydel til alle barn som hadde lovfestet rett til barnehageplass ved hovedopptaket 2009. Det vil 
likevel være et behov for flere plasser, både som en følge av at man må kunne tilby plasser 
som fyller ett år etter 1. september og fordi befolkningsprognosene viser fortsatt vekst i 
aldersgruppen 0 – 5 år.  
 
Den neste utfordringen bydelen har er å bedre kvaliteten i bydelens barnehager. Bydel 
Østensjø har den høyeste andelen ansatte med dispensasjon fra kravet om 
førskolelærerutdanning, og bydelens barnehager scorer under landsgjennomsnittet i 
brukerundersøkelsen 2009. Videre er andelen av minoritetsspråklige barn som benytter tilbud 
om barnehageplass for lavt.  
 
Verbalforslag 10A.  
Bydelsutvalget ber om at det fremlegges sak om barnehager – full behovsdekning på hvert 
møte i 2010.  
 
Verbalforslag 11A 
Bydelsutvalget ber om å få seg forelagt oversikt over hvilke tiltak som er satt i verk og hvilke 
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som er planlagt for kvalitetsarbeidet i barnehagene som skal sikre en bedre score på 
brukerundersøkelsen i barnehagene i 2010 enn i 2009.  
 
Verbalforslag 12 A: 
BU ber om at det føres tilsyn med alle familiebarnehager i 2010, og ber om å få seg forelagt 
en orientering om resultatet av tilsynene.  
 
Verbalforslag 13 A: 
Det forutsettes at normen om tre voksne per ni småbarn og tilsvarende antall voksne per 18 
store barn følges.  
 
Verbalforslag 14A:  
Det legges til grunn at en eventuell ansettelses- og vikarstopp i bydelens barnehager ikke 
iverksettes i 2010. Dersom administrasjonen mener at dette er tvingende nødvendig, skal 
saken først forelegges Bydelsutvalget.  
 
Verbalforslag 15 A  
Det legges til rette for at barnehagene kan gjennomføre minst ett foreldremøte hvert halvår, 
samt at dugnader i barnehagene kan gjennomføres minst en gang i året.  
 
Verbalforslag 16 A 
Det er en målsetting å redusere andelen ansatte som har dispensasjon fra kravet om 
førskolelærerutdanning. Administrasjonen legger fram en sak for bydelsutvalget om hvordan 
det jobbes for å bedre rekrutteringssituasjonen for barnehagepersonell, og muligheter for å 
tilrettelegge videreutdanning av assistenter i barnehagene.  
 
Verbalforslag 17A 
Det arbeides aktivt med å sikre at bydel Østensjø kommer i gang med planleggingen og 
gjennomføring av 2 nye større barnehageprosjekt for å sikre tilstrekkelig antall plasser på 
bakgrunn av at prognosene fortsatt viser vekst i aldersgruppen 0 – 5 år.  
 
 
Verbalforslag 18 A  
Bydelsutvalget ber administrasjonen jobbe for at Fuglemyra barnehage pusses opp i tråd med 
tidligere planer.  
 
Verbalforslag 19A 
BU ber om at Oppvekstkomiteen får seg forelagt alle årsmeldinger og årsplaner for 
barnehagene.  
 
Verbalforslag 20 A 
Bydelsutvalget ber om å få seg forelagt en oversikt over andelen av de minoritetsspråklige 
barna som går i barnehage og plan for hvordan andelen kan økes. Ordningen med gratis 
kjernetid for minoritetsspråklige barn i aldersgruppen 4 og 5 år videreføres i 2010.  
 
Avsnitt 4.2 Ressursenhet for førskolebarn  
 
Bydelsutvalget er fornøyd med utviklingen på Ressursenhet for førskolebarn. Det er svært 
viktig at barn med særskilte behov får best mulig oppfølging.  
 
Verbalforslag 21 A 



Det bes om at det gjennomføres en brukerundersøkelse blant alle foresatte til barn som er 
omfattet av tiltak både etter Lov om barnehager og Opplæringslova.  
 
 
Verbalforslag 22 A 
Bydelen skal sikre at der pedagogisk personell i barnehagene, eller foreldre ber om det, så 
skal det gjennomføres sakkyndig vurdering. Bydelen iverksetter tiltak etter barnehageloven 
dersom det er hensiktsmessig i påvente av sakkyndig vurdering.  
 
Funksjonsområde 2B – Oppvekst  
  
En rapport fra Fafo på oppdrag fra Redd Barna viser at det er om lag 1000 barn og unge i 
Bydel Østensjø som vokser opp i fattige familier. Det er et mål for Bydelsutvalget at ingen 
barn i bydelen opplever å bli ekskludert fra aktiviteter i regi av skoler eller som er organisert 
av foreldre på skoler eller vanlige fritidsaktiviteter for barn og unge fordi foreldrene deres 
ikke har tilstrekkelig økonomi. Dette er en problemstilling som bydelsutvalget ønsker å jobbe 
med i 2010.  
 
Verbalforslag 23 A 
Bydelen utarbeider en plan for hvordan unngå sosial eksklusjon av barn og unge fra fattige 
familier. Administrasjonen legger fram et forslag i februar for Bydelsutvalget for hvordan 
denne kan arbeides fram. Det forutsettes politisk representasjon i en styringsgruppe for 
arbeidet. Det forutsettes også at representanter for barn/unge deltar. I forbindelse med dette 
arbeidet skal det vurderes å opprette en ekstra stilling som utekontakt som skal ha særlig 
ansvar for samordning av arbeidet med fattigdomsplanen. 
 
Elever ved våre to videregående skoler (VGS) dropper i foruroligende stor grad ut av 
skolen. 
Etter er møte med ledelsen ved Ulsrud VGS hvor også bl.a. leder av utekontaktene i bydelen 
var til stede, er det satt i gang nye tiltak for å følge opp elever som dropper ut. 
 
Verbalforslag 24 A 
Bydelsadministrasjonen utarbeider en rapport om hvordan oppfølgingstjenesten arbeider. 
Hvor mange elever følges opp, på hvilken måte gjøres dette og hva er resultatene av 
oppfølgingen. Bydelsutvalget ønsker også en vurdering av hvor mange som dropper ut av 
VGS i vår bydel totalt, og hvor mange av disse vi ikke rekker å følge opp. En orienteringssak 
ønskes forelagt bydelsutvalget i løpet av første halvår 2010.  
 
Verbalforslag 25 A bis 
Fritidsklubbene har fokus på utforming av lokalene på en ungdomstrendy måte og,med 
tilrettelegging for data og internettmuligheter.  
 
Budsjettforslag 3 A  
Det settes av kr. 70 000 til seks ”(sen)lørdagstilbud” i regi av fritidsklubbene. Dersom 
tilskudd oppnås fra andre kilder, kan de avsatte midlene overføres til…  
 
 Verbalforslag 25 ter 
Administrasjonen bes komme tilbake til bydelsutvalget med en vurdering av mulighetene for å 
foreta nødvendige utbedringer, reparasjoner og innkjøp av utstyr til fritidsklubbene.  
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5.3 Forebygging, helsestasjons- og skolehelsetjenesten  
 
Bydelsutvalget har registrert at helsestasjonene ikke har klart å gjennomføre de kontroller og 
hjemmebesøk som burde vært gjennomført i 2009. Vi ser også at andelen ansatte per tusen 
barn i bydelen har sunket kraftig de senere årene, først og fremst som et resultat av at 
befolkningen mellom 0 og 17 år har økt i bydelen. Derfor mener Bydelsutvalget at det er 
riktig å prioritere tjenesten med et nytt årsverk, samtidig som man regner med at 
samlokaliseringen på Bogerud vil gi noe ekstra kapasitet. Bydelsutvalget er likevel bekymret 
for utviklingen i tjenesten.  
 
Verbalforslag 25A  
Hjemmebesøk gjennomføres hos alle førstegangsfødende og alle som er nye som fødende i 
bydelen. BU ber videre om at det foretas 4-års kontroll av samtlige barn i denne gruppen i 
henhold til gjeldene instrukser.  
 
Verbalforslag 26 A 
Bydelsutvalget ber om å få seg forelagt en orienteringssak i løpet av første halvår der 
statistikk over hvordan man er i rute i forhold til de ulike oppgavene som må utføres av 
tjenester. Dette dreier seg om hjemmebesøk, kontroller og vaksinering. Samtidig ønsker 
Bydelsutvalget også å bli informert om informasjonsvirksomheten fra tjenesten og tjenestens 
deltakelse i ulike samarbeidsprosjekter.  
 
5.5 Barnevern  
 
Bydelsutvalget ser at ressursene i barnevernet har vært knappe i forhold til antallet barn og 
unge som barnevernet jobber med. Spesielt er det alarmerende at undersøkelsesfristene ikke 
har vært overholdt og at det ikke gjennomføres tilsyn overfor barn i institusjon og fosterhjem i 
den grad det er målsettinger om. Bydelsutvalget støtter derfor administrasjonens forslag om 
tilføre barnevernet en ny stilling, samt overføre en stilling fra Ofot. Samtidig forventes 
frigjorte ressurser som en følge av omorganisering av teamene i barnevernet. Like fullt ønsker 
bydelsutvalget å følge utviklingen i barnevernet tett.  
 
Verbalforslag 27A 
Det framlegges en skriftlig orientering om utviklingen i barnevernet og Ofot til alle møter i 
Bydelsutvalget. Det er i 2010 tilstrekkelig om lederne orienterer Oppvekstkomiteen muntlig i 
annet hvert møte. Det bes om at man legger de muntlige orienteringen slik at lederne for 
barnevernet og Ofot er til stede i de møtene hvor tertialrapportene er oppe som saker.  
 
 
Funksjonsområde 3 – Pleie og omsorg 
 
Omsorgstrappa er svært viktig i vår bydel, både n.d.g. innhold (tilbud) og aktiv markedsføring 
ovenfor pensjonister med omsorgsbehov, samt pårørende. 
 
Verbalforslag 27 A bis 
Bydelsadministrasjonen bes om å utarbeide en ny brosjyre der flere trappetrinn er med i 
omsorgstrappa. I brosjyren må det også skrives inn en kort forklaring om hvert trappetrinn. 
Brosjyren må også legges inn på bydelens nettsider, og der være lett å finne samt enkel å 
leselig. Brosjyren må dessuten markedsføres på alle offentlige steder der eldre ferdes. 
 
6.2 Bestillerkontor 18+ 



 
( Kapittel 6.2, side 62 i forslaget til budsjett for 2010 fra BU-direktør) 
Verbalforslag 28 A - Innvilgede og avslåtte søknader om plass på sykehjem 
Bydelsdirektøren bes i forbindelse med teritalrapporteringene utarbeide en oversikt over  

 antall søknader om fast- og korttidsopphold på sykehjem og antall som er innvilget og 
antall som er avslått. 

 Av de som fikk avslag hvor mange klaget over vedtaket og hvor mange av disse fikk 
sin søknad innvilget? 

 Av de som på ny fikk avslag hvor mange anket til den lokale klagenemnda? Hva ble 
resultatet av klagen? 

 Hvor mange av dem som fikk avslag på sin søknad trakk søknaden etter at de fikk et 
annet tilbud, evt. Hvilket? 

 
( side 64 i forslaget til budsjett for 2010 fra BU-direktør) 
Verbalforslag 28 A- Koordinering av tilbudet av sykehjemsplasser og omsorgsboliger med 
tjenester 
Bydelsdirektøren bes utarbeide en redegjørelse i forbindelse med rapport for 1. tertial om 
tiltak som er iverksatt for å bedre koordineringen og tydeliggjøre ansvarsforholdene for 
tilbudet av sykehjemsplasser og omsorgsboliger med tjenester. 
 
 
(Side 64 i i forslaget til budsjett for 2010 fra BU-direktør) 
Verbalforslag 29 A - Veranda i for beboere i omsorgsboligene i Skøyenkroken 
Beboerne i omsorgsboligene i Skøyenkroken har i dag ingen uteplass å være på i den lyse 
årstid.  Det er mulig å bygge en stor veranda i tilknytning til stuen/spisestuen slik at de som er 
rullestolbrukere kan få enkel tilgang til en trivelig uteplass. Bydelsutvalget oppfordrer K/S 
Boligbygg til å iverksette bygging av en slik veranda våren 2010 og ber om en rask 
tilbakemelding fra Boligbygg. 
 
6.3 Hjemmetjenesten 
 
(Side 72 i forslaget til budsjett for 2010 fra BU-direktør) 
Verbalforslag 30 A - Avlyste oppdrag, bomturer i hjemmetjenesten i 2009 
Bydelsutvalget ber bydelsdirektøren legge fram en oversikt over avlyste oppdrag og bomturer 
i hjemmetjenesten i 2009, jfr. BU-sak 44/09. 
 
(side 73 i forslaget til budsjett for 2010 fra BU-direktør) 
Verbalforslag 31 A- Lokalt demensteam 
Bydelsutvalget mener det er viktig at det opprettes et lokalt demensteam i bydelen. 
Bydelsdirektøren bes orientere bydelsutvalget høsten 2010 om erfaringene med teamet og 
bruken av IPLOS i kartleggingen av funksjonsnivået hos demente. 
 
(side 85 i forslaget til budsjett for 2010 fra BU-direktør) 
Det har lenge vært et problem med miniinstitusjoner for bare 1-2 klienter/beboere. Det fører 
til at det blir vanskelig å rekruttere og beholde kvalifisert personell. Det blir ikke noe faglig 
eller stimulerende arbeidsmiljø for de ansatte og neppe noe stimulerende miljø for beboerne. 
Jfr. opplysningene om at mange de ansatte er ufaglærte.  Når en slik miniinstitusjon for en 
beboer avvikles frigjøres nesten 6 årsverk. Det bør være bedre måter å bruke 6 årsverk på enn 
at de bare skal gå til omsorg for 1 person 
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Verbalforslag 31 A - Boligtilbud for utviklingshemmede og funksjonshemmede 
Bydelsdirektøren bes legge fram en vurdering våren 2010 av behov og muligheter for å 
opprette flere samlokaliserte boliger for utviklingshemmede og funksjonshemmede. 
 
6.7 Tiltak for funksjonshemmede 0-17 år / 6.8 Tiltak for funksjonshemmede 18+ 
 
Det vises til  BU-sak 172/09 ”Brukerundersøkelse / dialogkonferanse – Fagsenter barn og 
unge: 
 

”Bydel Østensjø deltar i prosjekt Familieveiviser hvor brukermedvirkning er et sentralt 
tema. Prosjekt Familieveiviser er tilknyttet Fagsenter barn og unge, og retter seg både 
mot brukere av bestillerkontor 0-17 og Ressursenhet for førskolebarn. Prosjektets 
innhold retter seg mot familier med barn med nedsatt funksjonsevne og familier med 
psykisk syke barn og unge.”  

 
”Bydelen kontaktet Utviklings- og kompetanseetaten i Oslo kommune, som sa seg 
villig til å lede en dialogkonferanse gjennomført etter en spesiell metode, ”open 
space”. Metoden starter med planleggingsmøte, etterfulgt av gjennomføringsmøte og 
et oppsummeringsmøte med utarbeidelse av en handlingsplan. 
 
Foreldrerepresentanter deltok på planleggingsmøte og kom med gode innspill til 
gjennomføringsmøtet. Et av forslagene fra foreldrerepresentanten var at bydelen stilte 
med barnepass under dialogkonferansen. Dette ble gjort, og 19 barn deltok.” 

 
Mange av representantene i RFF (brukere og ikke minst pårørende) syntes ”open space”- 
metoden virket svært interessant med tanke på kontakt og delaktighet i arbeidet med unge 
funksjonshemmede, det være seg fysiske eller psykiske funksjonshemninger. De pårørende 
sliter ofte tungt med sine funksjonshemmede for å hjelpe dem fram.  
 
Verbalforslag 32 A 
I henhold til merknaden fra Rådet for funksjonshemmede vedr. Dialogkonferansen, ber BU 
administrasjonen planlegge tiltak samsvarende med «open space» for brukere rett under og 
over 18 år og deres pårørende med tanke på overgangen til voksenlivet for de unge 
funksjonshemmede. 



 
Budsjettforslag Bydel Østensjø 2010 fra partiene Fremskrittspartiet, Høyre og Venstre 
Budsjettforslaget virker gjennomarbeidet og synliggjør at bydelsadministrasjonen har en 
systematisk og helhetlig tilnærming til oppgavene som generelt løses på en meget god måte.  
 
Vi er glade for at byrådet har senket prisene på det bydelene betaler sykehjemsetaten for å ha 
pasienter på sykehjem. Dette gir bydel Østensjø en besparelse på ca 20 mill. kroner årlig i 
kommende år. Dette vil likevel ikke gi rom for særlig utvidelse i tjenestetilbudet i bydelen 
neste år, siden sparte midler må brukes til nedbetaling av forventet underskudd i 2009 på nær 
25 mill. kroner.  
Det positive er at bydelen unngår permanente nedjusteringer i tjenestetilbudet, og at den får 
større handlefrihet fra 2011 og utover når underskuddet er tilbakebetalt.  
 
Både Østensjø bydel og Oslo som helhet vil likevel ha en stram økonomi framover.  
Årsaken er først og fremst at regjeringen omfordeler kommunenes inntekter slik at Oslo 
kommune må gi fra seg nær fire milliarder kroner hvert år til andre kommuner i Norge.  
 
En ny utfordring for byen i kommende år er at den må øke sitt investeringsbudsjett med 
mange milliarder kroner for å bygge bl.a. skoler og barnehager. Dette har bakgrunn i 
prognoser som viser en kraftig befolkningsvekst. Kostnaden til renter og avdrag på lån til 
disse investeringene vil beslaglegge stadig større deler av kommunebudsjettet. I tillegg har 
finanskrisen og økende arbeidsledighet allerede lagt beslag på en større del av kommunens 
budsjett for 2009 og 2010 enn i tidligere år. Det er å håpe at økonomien stabiliserer seg slik at 
arbeidsledigheten går ned og utbetalingene til sosialhjelp likeså. Det påhviler derfor oss som 
lokalpolitikere en spesiell rolle i å samarbeide om å holde kostnadene nede og være 
varsomme med å pålegge administrasjonen ekstra arbeidsoppgaver. 
 
Verbalforslag:  
Alle forslag til tiltak som innebærer økte kostnader skal fremlegges med forslag til 
inndekning. 
 
Funksjonsområde 1 Helse, sosial og nærmiljø 
 
3.3. Administrasjon og stab 
 
Medlemmene fra F,H,V mener det er positivt at sykefraværet er redusert de senere år. Disse 
medlemmer forventer at dette er et viktig fokusområde for bydelen også fremover. Det er 
positivt at bydelen tilbyr lærlingeplasser innenfor helsearbeiderfaget og barne- og 
ungdomsarbeiderfaget, og at dette videreføres i 2010 med inntil 13 lærlingeplasser.  
Administrasjonen synes å være godt i gang med å se på mulige arealeffektiviseringstiltak, og 
disse partier mener at det er viktig at dette arbeidet fortsetter videre i 2010. Spesielt er dette 
viktig ved reforhandlinger eller nyforhandlinger av leieavtaler.  
Utvikling av ny teknologi er et av de viktigste tiltak for bedre luftkvalitet. Transnova har ved 
hjelp av tiltakspenger etablert en ordning hvor man kan søke om inntil 30000 per punkt for 
etablering av ladestasjoner for elbiler. Disse medlemmer anser dette for et godt tiltak med lave 
drift og vedlikeholdskostnader og ber administrasjonen se på mulighetene for at bydelen slik 
kan få fullfinansiert noen ladestasjoner i Østensjø bydel. 
 
Verbalforslag: 
Bydelens lærlingeplasser innenfor helsearbeiderfaget og barne- og ungdomsarbeiderfaget skal 
også kunne tilbys til lærlinger fra voksenopplæringen. 
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Verbalforslag:  
Bydelsadministrasjonen undersøker snarest om det finnes noen områder i bydelen for 
etablering av ladestasjoner som kan fullfinansieres gjennom Transnova. Dersom dette finnes, 
bes administrasjonen søke om tilskudd til dette. 
 
 
3.4 Annet forebyggende helsearbeid 
 
Eplehagen familiesenter skal samlokaliseres med øvrige helsetjenester for barn og unge på 
Bogerud, og tilbudet om Åpen barnehage på Oppsal legges ned. 
Etter dette vil det kun være tilbud om en sentralisert åpen barnehage i bydel Østensjø, mens 
bydel Søndre Nordstrand til sammenligning har hele syv åpne barnehager.  
F, H og V mener det er viktig å ha tilbud om flere åpne barnehager i bydelen. Disse 
medlemmer støtter allikevel bydelsdirektørens innstilling da det økonomiske 
handlingsrommet ikke gir mulighet for dette i 2010. Bydelsadministrasjonen bes derfor 
vurdere dette igjen ved neste års budsjett. 
 
3.5. Sosialtjenesten 
 
Tjenesten inngår som en del av NAV Østensjø og har store utfordringer innenfor sitt 
ansvarsområde. 
For Kvalifiseringsprogrammet hvor deltakerne følges opp av 6 programrådgivere er det pr. 
31.10.09 89 deltakere. Måltallet for 2009 er 115 deltakere og for 2010 120 deltakere. 
Det er foreslått opprettet en stilling merkantil ressurs for å sikre tett oppfølging mot 
kvalifiseringsprogrammet, spesielt for å sikre regnskapsoppfølging, registrering og kontroll av 
tiltak og refusjonsordninger. FrP/H/V stiller spørsmål ved nødvendigheten av en merkantil 
ressurs, i dagens IKT-samfunn, og med 6 programrådgivere som følger opp, om ikke dette er 
arbeide som kan tillegges programrådgiverne.  
Når det gjelder økonomisk sosialhjelp er måltallet at 95% av søknadene er behandlet innen 2 
uker, mens foreløpige tall viser at andelen behandlede søknader innen 2 uker er på 80%. 
Personer som søker økonomisk sosialhjelp gjør dette fordi de er i en presset økonomisk 
situasjon, og 2 ukers behandlingstid er lenge å vente i en slik situasjon. Bydelen har i 2009 et 
merforbruk innenfor dette området. FrP/H/V ville derfor forventet at man hadde foreslått 
opprettet en stilling for å kutte ned på behandlingstiden. Disse partiene uttrykker også en sterk 
uro over den særlig sterke økningen i antall sosialklienter i aldersgruppen 18-24 år på 40 pst 
fra 2008 til 2009. 
 
Tallforslag:  
Den foreslåtte stilling merkantil ressurs innenfor 276 kvalifiseringsprogrammet overføres til 
242 sosialtjenesten og behandling av søknader økonomisk sosialhjelp. 
 
 
Verbalforslag:  
Bydelen bes komme tilbake med en rapport i første halvår 2010 som analyserer årsakene til 
veksten i antall sosialklienter i aldersgruppen 18 – 24 år, med forslag til tiltak som er særlig 
rettet mot å redusere antallet sosialklienter i denne aldersgruppen. 
 
Verbalforslag: 
Prioritering av eldre ved tildeling av omsorgsboliger: I disponeringen av omsorgsboliger 
bydelen administrerer, skal eldre med behov for omsorgsbolig eller omsorgsbolig med 
tjenester prioriteres.  
 



Verbalforslag: 
Omsorgsboliger for eldre skal så langt det er mulig, plasseres på egne steder og ikke sammen 
med kommunale boliger for rusavhengige og flyktninger.  
 
 
3.8 Kultur 
 
BU er takknemmelig for det arbeid som er initiert og støttet av Kulturutvalget og gjennomført 
av frivillige ressurspersoner med å kartlegge og registrere bevaringsverdige kulturminner og 
naturområder i Østensjø bydel. 
 
Funksjonsområde 2 Barnehager og oppvekst 
 

4.2  

Fremskrittspartiet, Høyre og Venstre er godt fornøyd med jobben som er gjort fra bydelens 
side for å oppnå full barnehagedekning i bydelen. Administrasjonen fortjener skryt for dette 
arbeidet.  
Medlemmene fra F, H og V merker seg allikevel at økt antall barnehageplasser i bydelen i 
2010 vil realiseres ved bruk av midlertidige lokaler. Målet må være at de midlertidige 
lokalene erstattes av permanente barnehager, til beste for både barn, ansatte og naboer.  

Administrasjonen bes arbeide aktivt for å stimulere til at nye permanente barnehageprosjekter 
kommer opp i 2010. 
 
Fremskrittspartiet, Høyre og Venstre ønsker at bydel Østensjø aktivt skal rekruttere kvalifisert 
personell til barnehagene. Det blir stadig vanskeligere å sikre nok personal med en 
pedagogisk utdanning.  Et enstemmig bydelsutvalg vedtok 16. juni 2008 i sak 97/08 at 
bydelen skulle rapportere om status for førskoledekningen i alle bydelens barnehager i 
Østensjø hvert tertial. I den forbindelse ble det utdypet muntlig at det var ønskelig at 
rapporteringen var slik at det var mulig å se hvordan førskoledekningen var i den enkelte 
navngitte barnehage, sammenlignet med annet personale, slik at det var mulig for 
bydelsutvalget å se om det var enkelte barnehager og/eller steder i bydelen, hvor mangelen på 
førskolelærer var særlig stort. Rapporteringen har etter partienes syn ikke vært helt i tråd med 
det opprinnelige vedtaket.  

Barnehagene i Østensjø bydel ligger jevnt høyt på brukerundersøkelser de siste årene. De siste 
brukerundersøkelsene i barnehagene i bydelen viser imidlertid at tilfredsheten i private 
barnehager er høyere enn i de kommunale.  

For å sikre at barn i familiebarnehager får det trygge og pedagogiske tilbudet som følger av 
lov om barnehager med forskrifter, er det viktig at bydel Østensjø sørger for systematisk 
tilsyn og veiledning av familiebarnehager. Det vises til det ansvaret som påhviler bydelen 
etter lov om barnehager § 8. Tungtveiende grunner tilsier at dette følges opp på en 
systematisk og god måte. Det vises til at familiebarnehagene i motsetning til andre barnehager 
stort sett drives av en person alene og således mangler den ”internkontrollen” og gjensidige 
støtten som foreligger i barnehager med flere ansatte. Det vises også til at familiebarnehagene 
ofte mangler pedagog.  

Verbalforslag:  

Administrasjonen legger frem en orienteringssak i juni-møtet om status for 
utleie av barnehagelokaler på kveldstid og i helger. 

Verbalforslag:  
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Administrasjonen bes følge opp vedtaket om rapportering av pedagogisk personale i 
barnehagene 

Verbalforslag:  
 
Fremskrittspartiet, Høyre og Venstre ønsker at bydelen skal utarbeide tiltak som gjør at 
kvaliteten i de kommunale heves til samme nivå som de private.  
 
Verbalforslag:  
 
Administrasjonen bes legge frem sak vedr. oppfølging og veiledning av familiebarnehager 
hvert tertial. 

5.2  

Fremskrittspartiet, Høyre og Venstre ønsker å styrke det sivile samfunn som bærebjelke for 
samfunnsutviklingen. Samfunnet må bygges nedenfra gjennom et samspill mellom mennesker 
med ulike ideer, evner, behov og talenter. Fellesskap skal ikke være begrenset til den 
offentlige sektor. Idrettslag, hjelpeorganisasjoner og velforeninger er eksempler på 
organisasjoner som drives av frivillige og som er viktige for å skape trygghet i samfunnet. 
Partiene ønsker å styrke og utvide samarbeidet med de frivillige organisasjonene i bydelen, 
særlig i forhold til barn med foreldre som lever under fattigdomsgrensen.   

Verbalforslag:  

Partiene ønsker at bydelen på sikt skal opprette et kontaktpunkt for frivillige lag og 
organisasjoner som kan lette samarbeidet. 

5.3  

Etter samlokalisering av helsetjenester på Bogerud og opprettelsen av NAV kontor på 
Skullerud i bydel Østensjø ønsker Fremskrittspartiet, Høyre og Venstre at bydelen utøver 
påtrykk overfor Ruter for omlegging av kjøretraseen som servicebussen til også å inkludere 
Bogerud senter og NAV kontoret på Skullerud. Dette for å lette tilgjengeligheten til senteret 
for alle bydelens innbyggere.  

5.3.3 

Partiene Fremskrittspartiet, Høyre og venstre ønsker at bydelen ser på rutiner for å sikre at 
alle fireåringer i bydelen får kontroll på helsestasjonen innen fristene. Partiene er glade for at 
administrasjonen har funnet rom for et ekstra årsverk til helsestasjonen.  

5.5.2 

Fremskrittspartiet, Høyre og Venstre er glade for utviklingen man har sett i barnevernet over 
det siste året, og er fornøyde med at bydelen har funnet midler til et ekstra årsverk.  

Verbalforslag: Administrasjonen bes legge fram en oversikt over gjennomføringen av de fire 
lovpålagte tilsynene som skal gjøres årlig i fosterhjem.   

 
 
 
 
 
Funksjonsområde 3 Pleie og omsorg 



 
6.2 Bestillerkontoret 18+ 
 
Bydel Østensjø har en sterkt økende andel av innbyggere over 90 år de neste fire årene, noe 
som er en berikelse, men også en utfordring. 
For Fremskrittspartiet, Høyre og Venstre er det viktig at terskelen for å få sykehjemsplass 
ikke blir for høy. Disse medlemmer vil derfor følge nøye med på utviklingen i denne sektoren 
i 2010 og ber bydelsdirektøren rapportere på utviklingen i antall sykehjemsplasser til 
bydelsutvalget månedlig. Denne rapporteringen bes utformet på bestilling fra 
omsorgskomiteen. Disse medlemmer er noe bekymret for realismen i direktørens forslag og 
dette området bør følges med høyeste prioritet administrativt og politisk. 
Økt bruk og tilgjengelighet til Omsorg+ plasser er et viktig mål for byrådet og dette synet 
deler FrP, H og V i Østensjø bydelsutvalg. Disse medlemmer mener dette er et område 
bydelen bør prioritere og stimulere til. Særlig vil vi også fremheve korttidsboligene i Harry 
Fetts vei som positive. 
 
Verbalforslag: BU ber bydelsadministrasjonen rapportere på utviklingen i antall 
sykehjemsplasser til bydelsutvalget månedlig. Denne rapporteringen bes utformet på 
bestilling fra omsorgskomiteen. 
 
6.3 Hjemmetjenesten 
 
Disse medlemmer ser svært positivt på de gode resultatene på brukerundersøkelsene og mener 
at økt konkurranse bidrar til bedre resultater, både i den kommunale og den private del av 
tjenesten. Disse medlemmer ser frem til at også hjemmesykepleien kan få dette løftet ved 
konkurranseutsetting. 
 
6.5 Eldresentre 
 
Disse medlemmer er glad for at bydelsdirektøren ikke har foreslått kutt i disse tjenestene og 
håper på sikt å kunne styrke dette ytterligere. Disse medlemmer er glade for at antall årsverk 
frivillige har økt fra i fjor som viser en positiv og ønsket utvikling. 
 
6.6 Frivillighetssentral 
 
F, H og V er glade for at også antallet frivillige i tilknytning til sentralene har økt fra 2007. 
Disse medlemmer vil understreke det gode arbeid disse frivillighetssentralene gjør for 
bydelens innbyggere. 
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Forslag fra Frp 
 
3.5 Sosialtjenesten 
 
Verbalforslag fra F 
Vilkår for sosialstønad: Det skal stilles krav om deltakelse i kurs eller arbeid for det offentlige 
på minst 50 pst av full arbeidstid for å motta sosialhjelp. Unntaket er dersom man er 100 pst 
sykemeldt eller ufør. Ved lavere grad av sykdom/uførhet stilles forholdsmessig krav om 
kurs/arbeid. 
 
3.3 Administrasjon og stab 
 
Angående segregerte tilbud i bydelen (jf omtale side 21 og kulepunkt nederst side 23):  
Det er i tidligere sammenhenger framkommet at en rekke integreringstiltak i regi av bydelen 
utelukkende er for kvinner, bl.a. norskopplæring og svømmetilbud. Dette er grunngitt med at 
kvinnene ellers ikke ville deltatt på tiltakene. Vi vet at dette kun gjelder blant en del av 
innvandrerne, der mannlige ektefeller med begrunnelse i religion og tradisjon forbyr kvinner å 
delta i aktiviteter der andre menn er tilstede. FrP mener at offentlige tiltak som utelukker 
enten kvinner eller menn, bidrar til at disse holdningene og tradisjonene legitimeres og 
opprettholdes. Det er derfor spesielt ille at et tiltak er begrunnet i blant annet integrering er 
innrettet på denne måten. FrP mener dette bidrar til segregering i stedet for integrering i det 
norske samfunnet og at slik praksis er uforenelig med sentrale verdier i vårt samfunn.  
 
Verbalforslag fra F: 
Alle integreringstiltak som bydelen arrangerer eller er medarrangør i skal være åpne og 
tilrettelegges for både menn og kvinner. 
 
Verbalforslag om mottak av flyktninger:  
BU anmoder byrådet om at bydelen ikke skal motta flyktninger i 2010. Andelen ikke-vestlige 
innvandrere i Oslos østlige bydeler har allerede nådd et nivå som ikke er kulturelt, sosialt og 
økonomisk bærekraftig.  
 
Det vises videre til at de fleste flyktninger ikke er flyktninger iht flyktningekonvensjonen, 
men personer som har fått opphold på humanitært grunnlag, for eksempel lang oppholdstid i 
Norge mens deres søknad er behandlet, spesielle sykdommer osv. 



Votering 
Verbalforslag og forslag til vedtak etter kapittelinndeling og behandlingsrekkefølge som 
behandlet i bydelsutvalget. 

I. Til bydelsdirektørens forslag til vedtak pkt 1 tilføyes: 
med de korrigeringer som fremgår av bydelsutvalgets vedtak slik det fremgår under pkt VII 
nedenfor. 
Votering: Votering enstemmig 
 
II. Bydelsdirektørens forslag til vedtak pkt.2 vedtas uten endringer 
Votering: Votering enstemmig 
 
III. Til hvert av bydelsdirektørens forslag til vedtak under punktene 3 og 4 tilføyes: 
med de endringer som følger av pkt VII nedenfor  
Votering: Votering enstemmig 
 
IV. Bydelsdirektørens forslag til vedtak under punktene 5, 6 og 7 vedtas uten endringer 
Votering: Votering enstemmig 
 
V. Bydelsdirektørens forslag til vedtak pkt 8 vedtas uten endringer:  
Votering: Votering enstemmig 
 
VI. Bydelsdirektørens forslag til vedtak under punktene  9, 10 og 11 vedtas uten endringer 
Votering: Votering enstemmig 
 

VII. Endringer som foreslås vedtatt av bydelsutvalget 

 
Under avsnitt 3.1 Politisk styring og kontroll 
Verbalforslag 1 B fra Frp, H og V:  
Alle forslag til tiltak som innebærer økte kostnader skal fremlegges med forslag til 
inndekning. 
Votering: Votering enstemmig 
 
Funksjonsområde 1 Helse, sosial og nærmiljø 
3.2 Administrasjon og stab 
 
Verbalforslag 1A fra A og SV:  
Bydelsdirektøren bes legge fram en samlet oversikt over bydelens personalpolitikk for 
bydelsutvalget i god tid før neste budsjettbehandling. Det bes bl.a. redegjort for planene for 
opplæring og kompetanseutvikling av ulike kategorier personell, tiltaksplanene for 
seniorpolitikk, planene for IA-arbeidet og planer for å opprette lærlingplasser. Det bes også 
redegjort for i hvilken grad mål og planer for personalpolitikken beskrevet i tidligere års 
budsjettforslag er blitt oppfylt. 
Votering: Votering enstemmig 
 
Tilleggsforslag fra A og SV v/Per Nygaard (SV) 
Administrasjonen bes legge frem en sak for BU om dagens praksis ved anbudsinnhenting og 
hvilke juridiske muligheter som finnes med hensyn til å stille krav både til kvalitet på 
tjenestene som leveres og arbeidsbetingelsene for de ansatte som utøver tjenesten. 
Votering: Votering enstemmig 
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Verbalforslag 2B fra Frp, H og V: 
Bydelens lærlingeplasser innenfor helsearbeiderfaget og barne- og ungdomsarbeiderfaget skal 
også kunne tilbys til lærlinger fra voksenopplæringen. 
Votering: Votering enstemmig 
 
Verbalforslag 2 A fra A og SV: 
1. Informasjonsplanen som det har vært arbeidet noe med de siste to årene, er gått i stå. 
Bydelsutvalget ønsker å få fart i dette arbeidet, og forutsetter at en informasjonsplan kan 
forelegges bydelsutvalget første halvår 2010. 
Votering: Votering enstemmig 
 
2. Bydelsutvalget ønsker informasjons og nytte/mulighets-rapport om IKT i vår bydel i løpet 
av første halvår 2010.  
Votering: Forslaget ble vedtatt med 8 stemmer for (A og SV) og 7 stemmer mot (Frp, H 
og V) 
 
Serviceerklæringer pleie- og omsorgssektoren: 
Verbalforslag 3A fra A og SV 
Serviceerklæringene som er under arbeid i pleie- og omsorgssektoren, bestillerkontor, 
hjemmesykepleie, hjemmehjelp-praktisk bistand, ergo-fysioterapi bes fremlagt for 
tilsynsutvalget for hjemmebaserte tjenester og omsorgskomiteen for kommentarer før 
erklæringene blir endelig godkjent. 
Votering: Votering enstemmig 
 
Verbalforslag 4A fra A og SV: 
BU ber administrasjonen å sette av ressurser administrativt til å kunne bistå i arbeidet med en 
miljø- og klimaplan svarende til 4 ukeverk i løpet av første halvår 2010.  
Votering: Votering enstemmig 
 
Tilleggsforslag fra A og SV /Per Nygaard (SV) 
Planen må bl.a. inneholde tiltak slik at grenseverdiene for støy, støv og annen forurensning 
overholdes. 
Votering: Votering enstemmig 
 
Verbalforslag 3B fra Frp, H og V:  
Bydelsadministrasjonen undersøker snarest om det finnes noen områder i bydelen for 
etablering av ladestasjoner som kan fullfinansieres gjennom Transnova. Dersom dette finnes, 
bes administrasjonen søke om tilskudd til dette. 
Votering: Votering enstemmig 
 
3.4 Annet forebyggende helsearbeid 
Verbalvedtak 5A fra A og SV: 
Bydelsutvalget ber administrasjonen i dialog med OVK utarbeide et forslag til et seminar der 
bydelens arbeid med psykisk helse belyses nærmere og finne fram til et hensiktsmessig 
tidspunkt og opplegg for et slikt seminar.  
Votering: Votering enstemmig 
 
Verbalforslag 4B fra Frp, H og V 
Bydelsutvalget mener det er viktig å ha tilbud om flere åpne barnehager i bydelen. 
Bydelsadministrasjonen bes derfor vurdere dette igjen ved neste års budsjett. 
Votering: Votering enstemmig 
 



3.5 Sosialtjenesten 
Verbalforslag 6A fra A og SV:  

1. BU ber administrasjonen holde bydelsutvalget oppdatert om utviklingen i 
sosialtjenesten for bydelsutvalget minst en gang i halvåret, eller når det måtte 
foreligge særlige grunner for en orientering. 
Votering: Votering enstemmig 

 
2. Bydelsutvalget ber bydelsadministrasjonen planlegge et seminar om Navs virksomhet 

høsten 2010. På seminaret bes det legge særlig vekt på resultatoppnåelser, 
samarbeidsrelasjoner (internt og eksternt) og planer framover 
Votering: Votering enstemmig 
 

Verbalforslag 5B fra Frp og H:  
Bydelen bes komme tilbake med en rapport i første halvår 2010 som analyserer årsakene til 
veksten i antall sosialklienter i aldersgruppen 18 – 24 år, med forslag til tiltak som er særlig 
rettet mot å redusere antallet sosialklienter i denne aldersgruppen. 
Votering: Votering enstemmig 
 
Budsjettforslag 1B fra Frp, H og V:  
Den foreslåtte stilling merkantil ressurs innenfor 276 kvalifiseringsprogrammet overføres til 
242 sosialtjenesten og behandling av søknader økonomisk sosialhjelp. 
Votering: Forslaget falt med 9 stemmer mot (A, SV og Bjørn Vesten (Frp)) og 6 stemmer 
for (H, V, Ann C. Elseth (Frp) og Tommy Skjervold (Frp)) 
 
Verbalforslag F 1 fra Frp 
Vilkår for sosialstønad: Det skal stilles krav om deltakelse i kurs eller arbeid for det offentlige 
på minst 50 pst av full arbeidstid for å motta sosialhjelp. Unntaket er dersom man er 100 pst 
sykemeldt eller ufør. Ved lavere grad av sykdom/uførhet stilles forholdsmessig krav om 
kurs/arbeid. 
 
Frp v/Bjørn Vesten (Frp) trakk sitt forslag, F1 og fremmet følgende nye forslag:  
Vilkår for sosialstønad: Det skal stilles krav om deltakelse i kurs eller arbeid på minst 50 pst 
av full arbeidstid for å motta sosialhjelp. Unntaket er dersom man er 100 pst sykemeldt eller 
ufør. Ved lavere grad av sykdom/uførhet stilles forholdsmessig krav om kurs/arbeid. 
Votering: Forslaget falt med 3 stemmer for (Frp) og 12 stemmer mot (A, SV, H og V) 
 
Verbalforslag 6B fra Frp, H og V: 
Prioritering av eldre ved tildeling av omsorgsboliger: I disponeringen av omsorgsboliger 
bydelen administrerer, skal eldre med behov for omsorgsbolig eller omsorgsbolig med 
tjenester prioriteres.  
Frp, H og V v/Bjørn Vesten (Frp) trakk sitt forslag. 
 
Verbalforslag 7B fra Frp, H og V: 
Omsorgsboliger for eldre skal så langt det er mulig, plasseres på egne steder og ikke sammen 
med kommunale boliger for rusavhengige og flyktninger.  
Votering: Forslaget falt med 7 stemmer for (Frp, H og V) og 8 stemmer mot (A og SV). 
 
Verbalforslag 7A fra A og SV: 

BU ber administrasjonen følge opp drøftinger om opprettelse av et mulig kontaktforum for 
bedret integrering av minoritetsgrupper også i 2010 med sikte på å få vurdert et opplegg og 
legge fram en sak om dette for bydelsutvalget innen sommeren  
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Votering: Forslaget ble vedtatt med 12 stemmer for (A, SV, H og V) og 3 stemmer mot 
(Frp) 

 

Budsjettforslag 1A fra A og SV: 

Det avsettes kr 25 000 til drift av et kontaktforum for bedre integrering av minoritetsgrupper i 
lokalsamfunnet.  
Votering: Forslaget ble vedtatt med 12 stemmer for (A, SV, H og V) og 3 stemmer mot 
(Frp). 
 
Verbalforslag 8A fra A og SV: 
BU ber om at det i første halvår 2010 legges fram en sak om mulighet for å etablere en 
fadderordning for nyankomne flyktninger som bosettes i bydelen 
A og SV v/Karin Svendsen (A) trakk sitt forslag. 
 
Verbalforslag F 2 fra Frp: 
Alle integreringstiltak som bydelen arrangerer eller er medarrangør i skal være åpne og 
tilrettelegges for både menn og kvinner. 
Votering: Forslaget falt med 4 stemmer for (Frp og Gro Thorup (H)) og 11 stemmer mot 
(A, SV, Gunnar Pedersen (H) og Astrid Arnslett (H)). 
 
Verbalforslag F 3 fra Frp:  
BU anmoder byrådet om at bydelen ikke skal motta flyktninger i 2010. Andelen ikke-vestlige 
innvandrere i Oslos østlige bydeler har allerede nådd et nivå som ikke er kulturelt, sosialt og 
økonomisk bærekraftig. Det vises til at de fleste flyktninger ikke er flyktninger iht. 
flyktningekonvensjonen, men personer som har fått opphold på humanitært grunnlag, for 
eksempel lang oppholdstid i Norge mens deres søknad er behandlet, spesielle sykdommer osv. 
Votering: Forslaget falt med 3 stemmer for (Frp) og 12 stemmer mot (A, SV, H og V). 
 
Verbalforslag 9A fra A og SV: 
Bydelsutvalget forutsetter at det gis en vurdering av oppfølgingen av rushandlingsplanen en 
gang i året i samsvar med intensjon i verbalforslag for budsjettet 2009.  
Votering: Votering enstemmig 
 
3.7 Ergo- og fysioterapitjenesten 
Verbalforslag 9A bis fra A og SV 
Bydelsadministrasjon bes etter omorganisering av hjelpemiddelsentralen, å følge opp med en 
oversikt over service, leveringstider og annen relevant informasjon. Rapporten skal forelegges 
bydelsutvalget første møtet etter sommerferien 2010. 
Votering: Votering enstemmig 
 
 
3.8 Kultur. 
 
Budsjettforslag 2A fra A og SV:  
Det settes av 45 000 kroner til å dekke kostnader til byste og markering av Anne-Cat Vestly-
dagen 2010.  
Votering: Votering enstemmig 
 
 
 



 4 – 2A Barnehager  
 
Verbalforslag 10A fra A og SV.  
Bydelsutvalget ber om at det fremlegges sak om barnehager – full behovsdekning på hvert 
møte i 2010.  
A og SV trakk sitt forslag. 
 
Verbalforslag 8 B fra Frp, H og V: 
Administrasjonen bes følge opp vedtaket om rapportering av pedagogisk personale i 
barnehagene. 
Votering: Votering enstemmig 
 
Verbalforslag 9 B fra Frp, H og V:  
Administrasjonen legger frem en orienteringssak i juni-møtet om status for utleie av 
barnehagelokaler på kveldstid og i helger. 
Votering: Votering enstemmig 
 
Verbalforslag 11A fra A og SV 
Bydelsutvalget ber om å få seg forelagt oversikt over hvilke tiltak som er satt i verk og hvilke 
som er planlagt for kvalitetsarbeidet i barnehagene som skal sikre en bedre score på 
brukerundersøkelsen i barnehagene i 2010 enn i 2009.  
A og SV trakk sitt forslag. 
 
Verbalforslag 10 B fra Frp, H og V:  
Bydelsutvalget ønsker at bydelen skal utarbeide tiltak som gjør at kvaliteten i de kommunale 
heves til samme nivå som de private.  
Frp, H og V trakk sitt forslag.  
 
Representantene kom frem til følgende omforente forslag 
Bydelsutvalget ber om å få seg forelagt oversikt over hvilke tiltak som er satt i verk og hvilke 
som er planlagt for kvalitetsarbeidet i barnehagene som skal sikre en bedre score på 
brukerundersøkelsen i barnehagene i 2010 enn i 2009. Bydelsutvalget ønsker at bydelen skal 
utarbeide tiltak som gjør at kvaliteten i de kommunale heves til samme nivå som de private.  
Votering: Votering enstemmig 
 
Verbalforslag 11 B fra Frp, H og V:  
Administrasjonen bes legge frem sak vedr. oppfølging og veiledning av familiebarnehager 
hvert tertial. 
Gro Thorup (H) trakk sitt forslag. 
 
Verbalforslag 12 A fra A og SV: 
BU ber om at det føres tilsyn med alle familiebarnehager i 2010, og ber om å få seg forelagt 
en orientering om resultatet av tilsynene.  
Votering: Votering enstemmig 
 
Verbalforslag 13 A fra A og SV: 
Det forutsettes at normen om tre voksne per ni småbarn og tilsvarende antall voksne per 18 
store barn følges.  
Votering: Votering enstemmig 
 
Verbalforslag 14A fra A og SV:  
Det legges til grunn at en eventuell ansettelses- og vikarstopp i bydelens barnehager ikke 

 22 



 

 23

iverksettes i 2010. Dersom administrasjonen mener at dette er tvingende nødvendig, skal 
saken først forelegges bydelsutvalget.  
Votering: Votering enstemmig 
 
Verbalforslag 15 A fra A og SV  
Det legges til rette for at barnehagene kan gjennomføre minst ett foreldremøte hvert halvår, 
samt at dugnader i barnehagene kan gjennomføres minst en gang i året.  
A og SV v/Hanne Eldby trakk sitt forslag til vedtak. 
 
Verbalforslag 16 A fra A og SV 
Det er en målsetting å redusere andelen ansatte som har dispensasjon fra kravet om 
førskolelærerutdanning. Administrasjonen legger fram en sak for bydelsutvalget om hvordan 
det jobbes for å bedre rekrutteringssituasjonen for barnehagepersonell, og muligheter for å 
tilrettelegge videreutdanning av assistenter i barnehagene.  
Votering: Votering enstemmig 
 
Verbalforslag 17A fra A og SV 
Det arbeides aktivt med å sikre at Bydel Østensjø kommer i gang med planleggingen og 
gjennomføring av 2 nye større barnehageprosjekt for å sikre tilstrekkelig antall plasser på 
bakgrunn av at prognosene fortsatt viser vekst i aldersgruppen 0 – 5 år.  
Votering: Votering enstemmig 
 
Verbalforslag 18 A fra A og SV  
Bydelsutvalget ber administrasjonen jobbe for at Fuglemyra barnehage pusses opp i tråd med 
tidligere planer.  
Votering: Votering enstemmig 
 
Verbalforslag 19A fra A og SV 
BU ber om at Oppvekstkomiteen får seg forelagt alle årsmeldinger, årsplaner og referater fra 
samarbeidsutvalgene for barnehagene. 
Votering: Votering enstemmig 
 
Verbalforslag 20 A fra A og SV 
Bydelsutvalget ber om å få seg forelagt en oversikt over andelen av de minoritetsspråklige 
barna som går i barnehage og plan for hvordan andelen kan økes. Ordningen med gratis 
kjernetid for minoritetsspråklige barn i aldersgruppen 4 og 5 år videreføres i 2010.  
Votering: Votering enstemmig 
 
Representanten Astrid Arnslett (H) forlot møtet etter verbalforslag 20A. 
 
Avsnitt 4.2 Ressursenhet for førskolebarn  
 
Verbalforslag 21 A fra A og SV 
Det bes om at det gjennomføres en brukerundersøkelse blant alle foresatte til barn som er 
omfattet av tiltak både etter Lov om barnehager og Opplæringslova.  
Votering: Votering enstemmig 
 
Verbalforslag 22 A fra A og SV 
Bydelen skal sikre at der foreldre ber om det, så skal det gjennomføres sakkyndig vurdering. 
Bydelen iverksetter tiltak etter barnehageloven dersom det er hensiktsmessig i påvente av 
sakkyndig vurdering. 
Votering: Votering enstemmig 



Funksjonsområde 2B – Oppvekst  
  
Verbalforslag 12 B fra Frp, H og V:  
Partiene ønsker at bydelen på sikt skal opprette et kontaktpunkt for frivillige lag og 
organisasjoner som kan lette samarbeidet. 
Frp, H og V v/Tommy Skjervold (Frp) trakk sitt forslag. 
 
Verbalforslag 23 A fra A og SV 
Bydelen utarbeider en plan for hvordan unngå sosial eksklusjon av barn og unge fra fattige 
familier. Administrasjonen legger fram et forslag i februar for bydelsutvalget for hvordan 
denne kan arbeides fram. Det forutsettes politisk representasjon i en styringsgruppe for 
arbeidet. Det forutsettes også at representanter for barn/unge deltar. I forbindelse med dette 
arbeidet skal det vurderes å opprette en ekstra stilling som utekontakt som skal ha særlig 
ansvar for samordning av arbeidet med fattigdomsplanen. 
A og SV v/Hanne Eldby trakk siste setning i forslaget. 
Votering: Votering enstemmig 
 
Verbalforslag 24 A fra A og SV 
Bydelsadministrasjonen utarbeider en rapport om hvordan oppfølgingstjenesten arbeider. 
Hvor mange elever følges opp, på hvilken måte gjøres dette og hva er resultatene av 
oppfølgingen. Bydelsutvalget ønsker også en vurdering av hvor mange som dropper ut av 
VGS i vår bydel totalt, og hvor mange av disse vi ikke rekker å følge opp. En orienteringssak 
ønskes forelagt bydelsutvalget i løpet av første halvår 2010.  
Votering: Votering enstemmig 
 
Verbalforslag 25 A bis fra A og SV 
Fritidsklubbene har fokus på utforming av lokalene på en ungdomstrendy måte og med 
tilrettelegging for data og internettmuligheter.  
A og SV v/Per Nygaard (SV) trakk sitt forslag. 
 
Budsjettforslag 3 A fra A og SV 
Det settes av kr 70 000 til seks ”(sen)lørdagstilbud” i regi av fritidsklubbene. Dersom 
tilskudd oppnås fra andre kilder, kan de avsatte midlene tilbakeføres. 
Votering: Votering enstemmig 
 
Britt Inglingstad (V) hadde følgende alternative forslag til 3A 
Det settes av kr 70 000 til seks ”(sen)lørdagstilbud” i regi av fritidsklubbene og eller 
frivillige lag eller organisasjoner. Dersom tilskudd oppnås fra andre kilder, kan de avsatte 
midlene tilbakeføres. 
Votering: Forslaget falt med 6 stemmer for (Frp, Gunnar Pedersen (H), Gro Thorup (H) 
og Britt Inglingstad (V) og 8 stemmer mot (A og SV). 
 
Verbalforslag 25 ter fra A og SV 
Administrasjonen bes komme tilbake til bydelsutvalget med en vurdering av mulighetene for 
å foreta nødvendige utbedringer, reparasjoner og innkjøp av utstyr til fritidsklubbene.  
Votering: Votering enstemmig 
 
5. Forebygging, helsestasjons- og skolehelsetjenesten 
 
Verbalforslag 13 B fra Frp, H og V  
Etter samlokalisering av helsetjenester på Bogerud og opprettelsen av NAV kontor på 
Skullerud i Bydel Østensjø ønsker bydelsutvalget at bydelen utøver påtrykk overfor Ruter for 
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omlegging av kjøretraseen som servicebussen til også å inkludere Bogerud senter og NAV 
kontoret på Skullerud. Dette for å lette tilgjengeligheten til senteret for alle bydelens 
innbyggere.  
Votering: Votering enstemmig 
 
Verbalforslag 25A fra A og SV  
Hjemmebesøk gjennomføres hos alle førstegangsfødende og alle som er nye som fødende i 
bydelen. BU ber videre om at det foretas 4-års kontroll av samtlige barn i denne gruppen i 
henhold til gjeldene instrukser.  
A og SV v/Hanne Eldby (SV) trakk sitt forslag. 
 
Verbalforslag 14 B fra Frp, H og V 
Bydelsutvalget ønsker at bydelen ser på rutiner for å sikre at alle fireåringer i bydelen får 
kontroll på helsestasjonen innen fristene.  
Frp, H og V trakk sitt forslag. 
 
Verbalforslag 26 A fra A og SV 
Bydelsutvalget ber om å få seg forelagt en orienteringssak i løpet av første halvår der 
statistikk over hvordan man er i rute i forhold til de ulike oppgavene som må utføres av 
tjenesten. Dette dreier seg om hjemmebesøk, kontroller og vaksinering. Samtidig ønsker 
Bydelsutvalget også å bli informert om informasjonsvirksomheten fra tjenesten og tjenestens 
deltakelse i ulike samarbeidsprosjekter.  
Votering: Votering enstemmig 
 
5.5 Barnevern  
 
Verbalforslag 27A fra A og SV 
Det framlegges en skriftlig orientering om utviklingen i barnevernet og Ofot til alle møter i 
bydelsutvalget. Det er i 2010 tilstrekkelig om lederne orienterer Oppvekstkomiteen muntlig i 
annet hvert møte. Det bes om at man legger de muntlige orienteringen slik at lederne for 
barnevernet og Ofot er til stede i de møtene hvor tertialrapportene er oppe som saker.  
Votering: Votering enstemmig 
 
Verbalforslag 15 B fra Frp, H og V:  
Administrasjonen bes legge fram en oversikt over gjennomføringen av de fire lovpålagte 
tilsynene som skal gjøres årlig i fosterhjem. 
Votering: Votering enstemmig 
 
Funksjonsområde 3 – Pleie og omsorg 
 
Verbalforslag 27 A bis fra A og SV 
Bydelsadministrasjonen bes om å utarbeide en ny brosjyre der flere trappetrinn er med i 
omsorgstrappa. I brosjyren må det også skrives inn en kort forklaring om hvert trappetrinn. 
Brosjyren må også legges inn på bydelens nettsider, og der være lett å finne samt enkel å 
leselig. Brosjyren må dessuten markedsføres på offentlige steder der eldre ferdes. 
 
Tilleggsforslag til siste setning i 27 A fra Helga Skau (A) 
...og hos alle legene i bydelens som er tilknyttet fastlegeordningen. 
Votering: Votering enstemmig 
 
 
 



6.2 Bestillerkontor 18+ 
 
Verbalforslag 16 B fra Frp, H og V: 
BU ber bydelsadministrasjonen rapportere på utviklingen i antall sykehjemsplasser til 
bydelsutvalgets møter. Denne rapporteringen bes utformet på bestilling fra omsorgskomiteen. 
Votering: Votering enstemmig 
 
Verbalforslag 28 A (1) fra A og SV 
Innvilgede og avslåtte søknader om plass på sykehjem 
Bydelsdirektøren bes i forbindelse med teritalrapporteringene utarbeide en oversikt over  

 antall søknader om fast- og korttidsopphold på sykehjem og antall som er innvilget og 
antall som er avslått. 

 Av de som fikk avslag hvor mange klaget over vedtaket og hvor mange av disse fikk 
sin søknad innvilget? 

 Av de som på ny fikk avslag hvor mange anket til den lokale klagenemnda? Hva ble 
resultatet av klagen? 

 Hvor mange av dem som fikk avslag på sin søknad trakk søknaden etter at de fikk et 
annet tilbud. Hvilket? 

 
Arnfinn Aabø (A) hadde følgende forslag til tillegg til siste kulepunkt:  
….et annet tilbud som bydelen tilbyr. 
Votering verbalforslag 28A med tillegg fra Arnfinn Aabø (A): Votering enstemmig 

 
Verbalforslag 28 A- (2) fra A og SV 
Bydelsdirektøren bes utarbeide en redegjørelse i forbindelse med rapport for 1. tertial om 
tiltak som er iverksatt for å bedre koordineringen og tydeliggjøre ansvarsforholdene for 
tilbudet av sykehjemsplasser og omsorgsboliger med tjenester. 
Votering: Votering enstemmig 
 
Verbalforslag 29 A fra A og SV 
Beboerne i omsorgsboligene i Skøyenkroken har i dag ingen uteplass å være på i den lyse 
årstid.  Det er mulig å bygge en stor veranda i tilknytning til stuen/spisestuen slik at de som er 
rullestolbrukere kan få enkel tilgang til en trivelig uteplass. Bydelsutvalget oppfordrer 
Boligbygg Oslo KF til å iverksette bygging av en slik veranda våren 2010 og ber om en rask 
tilbakemelding fra Boligbygg Oslo KF. 
Votering: Votering enstemmig 
 
6.3 Hjemmetjenesten 
 
Verbalforslag 30 A fra A og SV  
Bydelsutvalget ber bydelsdirektøren legge fram en oversikt over avlyste oppdrag og bomturer 
i hjemmetjenesten i 2009, jfr. BU-sak 44/09. 
Votering: Votering enstemmig 
 
Verbalforslag 31 A fra A og SV  
Bydelsutvalget mener det er viktig at det opprettes et lokalt demensteam i bydelen. 
Bydelsdirektøren bes orientere bydelsutvalget høsten 2010 om erfaringene med teamet og 
bruken av IPLOS i kartleggingen av funksjonsnivået hos demente. 
A og SV v/Randi Vollmerhaus (A) trakk forslaget. 
 
Verbalforslag 31 A fra A og SV  
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Bydelsdirektøren bes legge fram en vurdering våren 2010 av behov og muligheter for å 
opprette flere samlokaliserte boliger for utviklingshemmede og funksjonshemmede. 
Votering: Votering enstemmig 
 
 
6.7 Tiltak for funksjonshemmede 0-17 år / 6.8 Tiltak for funksjonshemmede 18+ 
 
Verbalforslag 32 A fra A og SV 
I henhold til merknaden fra Rådet for funksjonshemmede vedr. Dialogkonferansen, ber BU 
administrasjonen planlegge tiltak samsvarende med «open space» for brukere rett under og 
over 18 år og deres pårørende med tanke på overgangen til voksenlivet for de unge 
funksjonshemmede. 
 
Liv Thorstensen (A) hadde følgende forslag til presisering til verbalforslag 32A 
….brukere rett under 18 år og unge brukere over 18 år og deres pårørende. 
Votering verbalforslag 32A med presisering fra Liv Thorstensen (A): Votering 
enstemmig  
 
 
Oppsummering budsjettforslag: 
 

Budsjettforslag 
nr 

Formål  A og SV Vedtatt 

1A Avsetning til drift av et kontaktforum for bedre 
integrering av minoritetsgrupper i 
lokalsamfunnet. 

25 000 25 000

2A  
Avsetning til Anne-Cath Vestly dagen 2010 + 
byste  

 
45 000 45 000

3A Avsetning til seks ”(sen)lørdagstilbud” i regi av 
fritidsklubbene. Dersom tilskudd oppnås fra 
andre kilder, kan de avsatte midlene 
tilbakeføres  
 

70 000 70 000

 Tilsammen 140 000 140 000
 
Dekningsforslag :   
Innsparing i forbindelse med «strukturell ledighet» økes med kr 140 000. 

(140 000)
 
 
Budsjett 2010 
Avslutningsvis ble det votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak, pkt. 1-11, med 
tilleggsinnstillingen og de endringer som ble vedtatt under behandling i sak 195/09 
”Bydelsdirektørens forslag til budsjett 2010”. 
Votering: Votering enstemmig 
 
 



Vedtak i BU 
Etter dette lyder bydelsutvalgets vedtak:  
1. Bydelsdirektørens forslag til budsjett for Bydel Østensjø vedtas slik det fremgår av 

ovenstående saksfremlegg, fordelt på fem funksjonsområder, med en netto ramme på  
kr 1 010 430 000 påplusset de forslag som fremgår av bydelsdirektørens forslag til 
vedtak i tilleggsinnstilling og justert i samsvar med bydelsutvalgets vedtak slik det 
fremgår av punktene nedenfor. Samlet netto ramme etter dette er kr 1 013 425 000. 
 

2. Det omdisponeres kroner 2 800 000 fra Funksjonsområde 4 Økonomisk sosialhjelp til 
Funksjonsområde 1 Helse, sosial og nærmiljø, aktive tiltak. Midlene går til Ny sjanse 
og introduksjonsordningen. 

 
3. Mål og aktivitetsplaner vedtas slik de fremkommer under de respektive 

tjenesteområder, med følgende korrigeringer som fremkommer som følge av 
bydelsutvalgets vedtak i budsjettbehandlingen: 

 
Kapittel 3.2 Politisk styring og kontroll 

 Alle forslag til tiltak som innebærer økte kostnader skal fremlegges med forslag til 
inndekning. 

 
3.3 Administrasjon og stab 

 Bydelsdirektøren bes legge fram en samlet oversikt over bydelens personalpolitikk for 
bydelsutvalget i god tid før neste budsjettbehandling. Det bes bl.a. redegjort for 
planene for opplæring og kompetanseutvikling av ulike kategorier personell, 
tiltaksplanene for seniorpolitikk, planene for IA-arbeidet og planer for å opprette 
lærlingplasser. Det bes også redegjort for i hvilken grad mål og planer for 
personalpolitikken beskrevet i tidligere års budsjettforslag er blitt oppfylt. 

 
 Administrasjonen bes legge frem en sak for BU om dagens praksis ved 

anbudsinnhenting og hvilke juridiske muligheter som finnes med hensyn til å stille 
krav både til kvalitet på tjenestene som leveres og arbeidsbetingelsene for de ansatte 
som utøver tjenesten. 

 
 Bydelens lærlingeplasser innenfor helsearbeiderfaget og barne- og 

ungdomsarbeiderfaget skal også kunne tilbys til lærlinger fra voksenopplæringen. 
  

 Informasjonsplanen som det har vært arbeidet noe med de siste to årene, er gått i stå. 
Bydelsutvalget ønsker å få fart i dette arbeidet, og forutsetter at en informasjonsplan 
kan forelegges bydelsutvalget første halvår 2010. 

 
 Bydelsutvalget ønsker informasjons og nytte/mulighets-rapport om IKT i vår bydel i 

løpet av første halvår 2010.  
 

 Serviceerklæringene som er under arbeid i pleie- og omsorgssektoren, bestillerkontor, 
hjemmesykepleie, hjemmehjelp-praktisk bistand, ergo-fysioterapi bes fremlagt for 
tilsynsutvalget for hjemmebaserte tjenester og omsorgskomiteen for kommentarer før 
erklæringene blir endelig godkjent. 

 
 BU ber administrasjonen å sette av ressurser administrativt til å kunne bistå i arbeidet 

med en miljø- og klimaplan svarende til 4 ukeverk i løpet av første halvår 2010.  
Planen må bl.a. inneholde tiltak slik at grenseverdiene for støy, støv og annen 
forurensning overholdes. 
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 Bydelsadministrasjonen undersøker snarest om det finnes noen områder i bydelen for 

etablering av ladestasjoner som kan fullfinansieres gjennom Transnova. Dersom dette 
finnes, bes administrasjonen søke om tilskudd til dette. 

 
3.4 Annet forebyggende helsearbeid 

 Bydelsutvalget ber administrasjonen i dialog med OVK utarbeide et forslag til et 
seminar der bydelens arbeid med psykisk helse belyses nærmere og finne fram til et 
hensiktsmessig tidspunkt og opplegg for et slikt seminar.  

 
 Bydelsutvalget mener det er viktig å ha tilbud om flere åpne barnehager i bydelen. 

Bydelsadministrasjonen bes derfor vurdere dette igjen ved neste års budsjett. 
 
3.5 Sosialtjenesten 

 BU ber administrasjonen holde bydelsutvalget oppdatert om utviklingen i 
sosialtjenesten for bydelsutvalget minst en gang i halvåret, eller når det måtte 
foreligge særlige grunner for en orientering. 
 

 Bydelsutvalget ber bydelsadministrasjonen planlegge et seminar om Navs virksomhet 
høsten 2010. På seminaret bes det legge særlig vekt på resultatoppnåelser, 
samarbeidsrelasjoner (internt og eksternt) og planer framover 
 

 Bydelen bes komme tilbake med en rapport i første halvår 2010 som analyserer 
årsakene til veksten i antall sosialklienter i aldersgruppen 18 – 24 år, med forslag til 
tiltak som er særlig rettet mot å redusere antallet sosialklienter i denne aldersgruppen. 

 
 BU ber administrasjonen følge opp drøftinger om opprettelse av et mulig 

kontaktforum for bedret integrering av minoritetsgrupper også i 2010 med sikte på å få 
vurdert et opplegg og legge fram en sak om dette for bydelsutvalget innen sommeren  

 Det avsettes kr 25 000 til drift av et kontaktforum for bedre integrering av 
minoritetsgrupper i lokalsamfunnet.  

 Bydelsutvalget forutsetter at det gis en vurdering av oppfølgingen av 
rushandlingsplanen en gang i året i samsvar med intensjon i verbalforslag for 
budsjettet 2009.  

 
3.7 Ergo- og fysioterapitjenesten 

 Bydelsadministrasjon bes etter omorganisering av hjelpemiddelsentralen, å følge opp 
med en oversikt over service, leveringstider og annen relevant informasjon. Rapporten 
skal forelegges bydelsutvalget første møtet etter sommerferien 2010. 

 
3.8 Kultur. 

 Det settes av 45 000 kroner til å dekke kostnader til byste og markering av Anne-Cat 
Vestly-dagen 2010.  

 
 
 4 – 2A Barnehager  

 Administrasjonen bes følge opp vedtaket om rapportering av pedagogisk personale i 
barnehagene. 

 



 Administrasjonen legger frem en orienteringssak i juni-møtet om status for utleie av 
barnehagelokaler på kveldstid og i helger. 

 
 Bydelsutvalget ber om å få seg forelagt oversikt over hvilke tiltak som er satt i verk og 

hvilke som er planlagt for kvalitetsarbeidet i barnehagene som skal sikre en bedre 
score på brukerundersøkelsen i barnehagene i 2010 enn i 2009. Bydelsutvalget ønsker 
at bydelen skal utarbeide tiltak som gjør at kvaliteten i de kommunale heves til samme 
nivå som de private.  

 
 BU ber om at det føres tilsyn med alle familiebarnehager i 2010, og ber om å få seg 

forelagt en orientering om resultatet av tilsynene.  
 

 Det forutsettes at normen om tre voksne per ni småbarn og tilsvarende antall voksne 
per 18 store barn følges.  

    
 Det legges til grunn at en eventuell ansettelses- og vikarstopp i bydelens barnehager 

ikke iverksettes i 2010. Dersom administrasjonen mener at dette er tvingende 
nødvendig, skal saken først forelegges bydelsutvalget.  

  
 Det er en målsetting å redusere andelen ansatte som har dispensasjon fra kravet om 

førskolelærerutdanning. Administrasjonen legger fram en sak for bydelsutvalget om 
hvordan det jobbes for å bedre rekrutteringssituasjonen for barnehagepersonell, og 
muligheter for å tilrettelegge videreutdanning av assistenter i barnehagene.  

 
 Det arbeides aktivt med å sikre at Bydel Østensjø kommer i gang med planleggingen 

og gjennomføring av 2 nye større barnehageprosjekt for å sikre tilstrekkelig antall 
plasser på bakgrunn av at prognosene fortsatt viser vekst i aldersgruppen 0 – 5 år.  

  
 Bydelsutvalget ber administrasjonen jobbe for at Fuglemyra barnehage pusses opp i 

tråd med tidligere planer.  
  

 BU ber om at Oppvekstkomiteen får seg forelagt alle årsmeldinger, årsplaner og 
referater fra samarbeidsutvalgene for barnehagene. 

  
 Bydelsutvalget ber om å få seg forelagt en oversikt over andelen av de 

minoritetsspråklige barna som går i barnehage og plan for hvordan andelen kan økes. 
Ordningen med gratis kjernetid for minoritetsspråklige barn i aldersgruppen 4 og 5 år 
videreføres i 2010.  

 
Avsnitt 4.3 Ressursenhet for førskolebarn  

 Det bes om at det gjennomføres en brukerundersøkelse blant alle foresatte til barn som 
er omfattet av tiltak både etter Lov om barnehager og Opplæringslova.  

 
 Bydelen skal sikre at der foreldre ber om det, så skal det gjennomføres sakkyndig 

vurdering. Bydelen iverksetter tiltak etter barnehageloven dersom det er 
hensiktsmessig i påvente av sakkyndig vurdering. 
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Funksjonsområde 2B – Oppvekst  
  

 Bydelen utarbeider en plan for hvordan unngå sosial eksklusjon av barn og unge fra 
fattige familier. Administrasjonen legger fram et forslag i februar for bydelsutvalget 
for hvordan denne kan arbeides fram. Det forutsettes politisk representasjon i en 
styringsgruppe for arbeidet. Det forutsettes også at representanter for barn/unge deltar.  

 
 Bydelsadministrasjonen utarbeider en rapport om hvordan oppfølgingstjenesten 

arbeider. Hvor mange elever følges opp, på hvilken måte gjøres dette og hva er 
resultatene av oppfølgingen. Bydelsutvalget ønsker også en vurdering av hvor mange 
som dropper ut av VGS i vår bydel totalt, og hvor mange av disse vi ikke rekker å 
følge opp. En orienteringssak ønskes forelagt bydelsutvalget i løpet av første halvår 
2010.  

 
 Det settes av kr. 70 000 til seks ”(sen)lørdagstilbud” i regi av fritidsklubbene. Dersom 

tilskudd oppnås fra andre kilder, kan de avsatte midlene tilbakeføres. 
  

 Administrasjonen bes komme tilbake til bydelsutvalget med en vurdering av 
mulighetene for å foreta nødvendige utbedringer, reparasjoner og innkjøp av utstyr til 
fritidsklubbene.  

 
5.3 Forebygging, helsestasjons- og skolehelsetjenesten 

 Etter samlokalisering av helsetjenester på Bogerud og opprettelsen av NAV kontor på 
Skullerud i bydel Østensjø ønsker bydelsutvalget at bydelen utøver påtrykk overfor 
Ruter for omlegging av kjøretraseen som servicebussen til også å inkludere Bogerud 
senter og NAV kontoret på Skullerud. Dette for å lette tilgjengeligheten til senteret for 
alle bydelens innbyggere.  

 
 Bydelsutvalget ber om å få seg forelagt en orienteringssak i løpet av første halvår der 

statistikk over hvordan man er i rute i forhold til de ulike oppgavene som må utføres 
av tjenesten. Dette dreier seg om hjemmebesøk, kontroller og vaksinering. Samtidig 
ønsker Bydelsutvalget også å bli informert om informasjonsvirksomheten fra tjenesten 
og tjenestens deltakelse i ulike samarbeidsprosjekter.  

 
 
5.5 Barnevern  

 Det framlegges en skriftlig orientering om utviklingen i barnevernet og Ofot til alle 
møter i bydelsutvalget. Det er i 2010 tilstrekkelig om lederne orienterer 
Oppvekstkomiteen muntlig i annet hvert møte. Det bes om at man legger de muntlige 
orienteringen slik at lederne for barnevernet og Ofot er til stede i de møtene hvor 
tertialrapportene er oppe som saker.  

 
 Administrasjonen bes legge fram en oversikt over gjennomføringen av de fire 

lovpålagte tilsynene som skal gjøres årlig i fosterhjem. 
 
 
Funksjonsområde 3 – Pleie og omsorg 
 

 Bydelsadministrasjonen bes om å utarbeide en ny brosjyre der flere trappetrinn er med 
i omsorgstrappa. I brosjyren må det også skrives inn en kort forklaring om hvert 
trappetrinn. Brosjyren må også legges inn på bydelens nettsider, og der være lett å 



finne samt enkel å leselig. Brosjyren må dessuten markedsføres på offentlige steder 
der eldre ferdes og hos alle legene i bydelen som er tilknyttet fastlegeordningen. 

 
6.2 Bestillerkontor 18+ 
 

 BU ber bydelsadministrasjonen rapportere på utviklingen i antall sykehjemsplasser til 
bydelsutvalgets møter. Denne rapporteringen bes utformet på bestilling fra 
omsorgskomiteen. 

  
 Bydelsdirektøren bes i forbindelse med teritalrapporteringene utarbeide en oversikt 

over  
- antall søknader om fast- og korttidsopphold på sykehjem og antall som er innvilget 

og antall som er avslått. 
- Av de som fikk avslag hvor mange klaget over vedtaket og hvor mange av disse 

fikk sin søknad innvilget? 
- Av de som på ny fikk avslag hvor mange anket til den lokale klagenemnda? Hva 

ble resultatet av klagen? 
- Hvor mange av dem som fikk avslag på sin søknad trakk søknaden etter at de fikk 

et annet tilbud som bydelen tilbyr. Hvilket? 
 
 Bydelsdirektøren bes utarbeide en redegjørelse i forbindelse med rapport for 1. tertial 

om tiltak som er iverksatt for å bedre koordineringen og tydeliggjøre 
ansvarsforholdene for tilbudet av sykehjemsplasser og omsorgsboliger med tjenester. 

  
 Beboerne i omsorgsboligene i Skøyenkroken har i dag ingen uteplass å være på i den 

lyse årstid.  Det er mulig å bygge en stor veranda i tilknytning til stuen/spisestuen slik 
at de som er rullestolbrukere kan få enkel tilgang til en trivelig uteplass. 
Bydelsutvalget oppfordrer Boligbygg Oslo KF til å iverksette bygging av en slik 
veranda våren 2010 og ber om en rask tilbakemelding fra Boligbygg Oslo KF. 

 
6.3 Hjemmetjenesten 

 Bydelsutvalget ber bydelsdirektøren legge fram en oversikt over avlyste oppdrag og 
bomturer i hjemmetjenesten i 2009, jfr. BU-sak 44/09. 

 
 Bydelsdirektøren bes legge fram en vurdering våren 2010 av behov og muligheter for 

å opprette flere samlokaliserte boliger for utviklingshemmede og funksjonshemmede. 
 
6.7 Tiltak for funksjonshemmede 0-17 år / 6.8 Tiltak for funksjonshemmede 18+ 

 I henhold til merknaden fra Rådet for funksjonshemmede vedr. Dialogkonferansen, 
ber BU administrasjonen planlegge tiltak samsvarende med «open space» for brukere 
rett under 18 år og unge brukere over 18 år og deres pårørende med tanke på 
overgangen til voksenlivet for de unge funksjonshemmede. 

 
 
4. Plantall/produksjonstabeller vedrørende bydelens aktiviteter vedtas slik de 

fremkommer under de respektive tjenesteområder, med de korrigeringer som 
fremkommer av bydelsutvalgets vedtak, jfr vedtakspunkt 3. 

 
5. Bydelsutvalget vedtar og dekke inn merforbruket i 2009 over to år 

 
6. Bydelsdirektør delegeres fullmakt til omdisponering av midler slik det fremgår av 

 Oslo kommunes økonomireglement for 2010, avsnitt om budsjettfullmakter pkt. 4.3 a 
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7. Bydelsdirektør delegeres fullmakt til å opprette og nedlegge stillinger innenfor 
 rammen av vedtatt budsjett, slik det fremgår av Oslo kommunes økonomireglement 
 for 2010, pkt. 4.3 c, jfr. vedlegg 1. 
 

8. Bydelsutvalget vedtar opprettelse/inndragning av følgende årsverk: 
 
Opprettelse av årsverk 
 
Antall  type stilling   område    dato ___    
 
Funksjonsområde 1 – helse, sosial og nærmiljø 
1,0  merkantil regnskapskons. Nav sosial    01.01.2010 

 
Funksjonsområde 2A – Barnehager 
1 pedagogisk leder  Rønningjordet bhg   01.01.2010 
1 barne- og ungdomsarb. Rønningjordet bhg   01.01.2010 
 
Funksjonsområde 2B – Oppvekst 
1,0  helsesøster   Helsestasjon    01.01.2010 
2,5  barnevernskonsulent  Barnevern    01.01.2010 
2,0  teamleder   Barnevern    01.01.2010 
0,5  merkantilkonsulent  Barnevern    01.01.2010 
 
Funksjonsområde 3 – Pleie og omsorg 
1,0 sykepleier   Korttidsboliger Harry Fetts vei 01.01.2010 
1,8 hjelpepleier   Korttidsboliger Harry Fetts vei 01.01.2010 
 
Inndragning av årsverk 
 
Antall  type stilling   område    dato 
 
Funksjonsområde 2A – Barnehager 
13  årsverk    Lopperud midl.bhg    01.01.2010 
13  årsverk    Skredderløkka midl.bhg  01.01.2010 
 
 
Funksjonsområde 2 B– Oppvekst 
3  teamleder   Barnevern    01.01.2010 
1  førstekonsulent  Barnevern    01.01.2010 
 
Funksjonsområde 3– Pleie og omsorg 
5,85  årsverk    Oppsalveien bolig   01.02.2010

  
 
 
9. Oppholdsbetaling for redusert oppholdstid i barnehage, samt egenandel for fotpleie, 

fastsettes slik det fremkommer i kapittel 8. 
 

10. Bydelsdirektøren gis fullmakt til å justere betalingssatsene for redusert oppholdstid i 
 barnehager i henhold til vedtatte retningslinjer dersom betalingssatsene for 



heldagsplasser endres av bystyret.  
 

11. De ovenstående vedtak er gjort med forbehold om bystyrets endelige behandling av  
byrådets forslag til budsjett for 2010. 

 
  

 Sak 196 /09  Månedsrapport barneverntjenesten per oktober 2009 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar månedsrapport barneverntjeneste per oktober 2009 til orientering. 
 
Votering 
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering enstemmig  
 
Vedtak  
Bydelsutvalget tar månedsrapport barneverntjeneste per oktober 2009 til orientering. 
 

 Sak 197 /09  Barnehager - full behovsdekning, status november 
2009 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Barnehager – full behovsdekning, status november 2009, tas til orientering. 
 
Votering 
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering enstemmig  
 
Vedtak  
Barnehager – full behovsdekning, status november 2009, tas til orientering. 
 

 Sak 198 /09  Privat drift av barnehager 
 
A og SV hadde følgende forslag til vedtak 

1. Bydelsutvalget er opptatt av å ha nok barnehageplasser til alle bydelens barn. I takt 
med befolkningsveksten er det derfor viktig at det bygges ut både kommunale og 
private barnehager i bydelen.  

2. Bydelsutvalget vil be administrasjonen legge fram en oversikt over bydelens 
barnehager, både kommunale, private og familiebarnehager, der det fremkommer 
offentlig finansiering per oppholdstime, fordelt på disse kategoriene.   

3. Bydelsutvalget vil, under forutsetning av at byrådets forslag blir vedtatt av bystyret, 
legge til grunn at kravene til private som drifter kommunale barnhager blant annet 
omfatter krav til opptaksregler, bemanningsnorm, tilnærmet samme arbeids-, lønns- og 
pensjonsvilkår som kommunens egne barnehager. Bydelsutvalget legger også til grunn 
at kostnadene ved å sette ut driften til private ikke vil øke, sammenlignet med 
kommunens egen drift av barnehager (jfr. vedtakspunkt 2). 
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4. Bydelsutvalget forutsetter at privat drift av kommunalt bygde barnehager, har det 
samme tilbudet til barna som de kommunalt drevne barnehager har. 

 
Hanne Eldby (SV) hadde følgende forslag til vedtak 
Saken utsettes til neste BU-møte. 
 
Votering  
Det ble votert over forslag til vedtak fra Hanne Eldby (SV) 
Votering enstemmig 
 
Vedtak 
Saken utsettes til neste BU-møte. 

 Sak 199 /09  Familiebarnehager - redegjørelse om tilsyn 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Sak vedrørende Familiebarnehage – redegjørelse om tilsyn tas til orientering 
 
Frp v/Bjørn Vesten (Frp) hadde følgende forslag til vedtak 
Saken sendes tilbake til komiteen for behandling i neste møterekke. 
 
Votering   
Det ble votert over forslag til vedtak fra Frp 
Votering enstemmig 
 
Vedtak 
Saken sendes tilbake til komiteen for behandling i neste møterekke. 
 

 Sak 200 /09  Kartlegging av jordforurensning i barnehager i Bydel 
Østensjø 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Rapport om kartlegging av jordforurensning i 58 barnehager i Bydel Østensjø tas til 
orientering. 
 
BMK hadde følgende tilleggsforslag til vedtak  
BU uttrykker stor tilfredshet overfor de involverte parter for at dette arbeidet er ferdigstilt og 
gjennomført i henhold til planen. 
 
Votering 
Det ble først votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering enstemmig 
 
Deretter ble det votert over tilleggsforslaget til vedtak fra BMK 
Votering enstemmig 
 
Vedtak 



1. Rapport om kartlegging av jordforurensning i 58 barnehager i Bydel Østensjø tas til 
orientering. 

2. BU uttrykker stor tilfredshet overfor de involverte parter for at dette arbeidet er 
ferdigstilt og gjennomført i henhold til planen. 

 

 Sak 201 /09  Rapport fra anmeldt tilsyn ved Oppsalhjemmet 
24.06.2009 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Rapport fra anmeldt tilsyn ved Oppsalhjemmet 24.06.2009 og sykehjemsetatens uttalelse,  
tas til orientering. 
 
Omsorgskomiteen hadde følgende tilleggsforslag til vedtak  
OMK foreslår at Bydelsutvalget treffer følgende vedtak: 
”Bydelsutvalget finner det ikke akseptabelt at fristene for svar på tilsynsrapporter overskrides 
med 2-3 måneder. Et viktig formål med tilsynsrapporter er å gi en tilbakemelding til de 
sykehjem som omfattes av tilsynet. Bydelsutvalget ber byrådet innskjerpe svarfristene for 
tilsynsrapporter og pålegge Sykehjemsetaten å oversende tilsynsrapportene til den institusjon 
der det er foretatt tilsyn. For øvrig slutter Bydelsutvalget seg til bydelsdirektørens forslag til 
vedtak. 
 
Bydelsutvalget ber bydelsadministrasjonen oversende vedtak i bydelsutvalget og merknad fra 
Omsorgskomiteen til byrådet.” 
 
Votering  
Det ble først votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Votering enstemmig 
 
Deretter ble det votert over forslag til vedtak fra omsorgskomiteen 
Votering enstemmig 
 
Vedtak 

1. Rapport fra anmeldt tilsyn ved Oppsalhjemmet 24.06.2009 og sykehjemsetatens 
uttalelse, tas til orientering. 

2. Bydelsutvalget finner det ikke akseptabelt at fristene for svar på tilsynsrapporter 
overskrides med 2-3 måneder. Et viktig formål med tilsynsrapporter er å gi en 
tilbakemelding til de sykehjem som omfattes av tilsynet. Bydelsutvalget ber byrådet 
innskjerpe svarfristene for tilsynsrapporter og pålegge Sykehjemsetaten å oversende 
tilsynsrapportene til den institusjon der det er foretatt tilsyn. For øvrig slutter 
Bydelsutvalget seg til bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
 
Bydelsutvalget ber bydelsadministrasjonen oversende vedtak i bydelsutvalget og 
merknad fra Omsorgskomiteen til byrådet.” 

 
Omsorgskomiteen hadde følgende merknad 
Rapport fra tilsyn ved Oppsalhjemmet 24.6.2009 ble mottatt i Sykehjemsetaten 6.7.2009. 
Sykehjemsetatens uttalelse til rapporten er datert 30.10.2009 og mottatt i bydel Østensjø 
11.11.2009. 
Uttalelse til rapport fra uanmeldt møte på Oppsalhjemmet 25.3.2009 var også sterkt 
forsinket. Den var datert 14.7.2009 og registrert i bydelsadministrasjonen 4.8.2009. 
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I brev av 20.5.2008 opplyser Sykehjemsetaten at det må påregnes en svartid for 
tilsynsrapporter på ca. fire uker. 
 
Under tilsyn på Oppsalhjemmet 9.12.2009 opplyste daglig leder, Riika Aubert, at hun ikke 
hadde mottatt tilsynsrapporten av 24.6.2009. Hun hadde heller ikke mottatt Sykehjemsetatens 
uttalelse av 30.10.2009 eller rapport fra uanmeldt tilsyn 19.10.2009. 
Hun ba om at tilsynsutvalget oversendte rapportene og uttalelsen til henne. Det er nå gjort. 
 
Gro Thorup (H) hadde følgende merknad 
Det er positivt å lese at det synes som det er en forbedring i oppfølging av lege og renhold 
ved sykehjemmet. 
 

 Sak 202 /09  Ergoterapitjenesten- tiltak for å redusere ventelister. 
Status per november 2009. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Sak om ergoterapitjenester – tiltak for reduksjon av ventelister, tas til orientering. 
 
Omsorgskomiteen hadde følgende forslag til vedtak 
OMK ber bydelsutvalget treffe vedtak om at administrasjonen følger opp saken med en 
statusrapport i første møte høsten 2010. 
 
Votering  
Det ble først votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Votering enstemmig 
 
Deretter ble det votert over forslag til vedtak fra omsorgskomiteen 
Votering enstemmig 
 
Vedtak 
Sak om ergoterapitjenester – tiltak for reduksjon av ventelister, tas til orientering. 
Bydelsutvalget ber om at administrasjonen følger opp saken med en statusrapport i første 
møte høsten 2010. 
 

 Sak 203 /09  Bøler frivillighetssentral - forslag til endring i vedtekter 
av 14.06.2004 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Vedtektene for Bøler frivillighetssentral av 14.06.2004 endres i samsvar med bydelsutvalgets 
vedtak av 10.03.2008. 
 
Votering 
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering enstemmig 
 
Vedtak  
Vedtektene for Bøler frivillighetssentral av 14.06.2004 endres i samsvar med bydelsutvalgets 
vedtak av 10.03.2008. 
 



 Sak 204 /09  Høringsrapport - Forebyggende tiltak mot legionella i 
Oslo kommune 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Høringsrapport om forebyggende tiltak mot legionella i Oslo kommune og Bydel Østensjø 
sine kommentarer til rapporten tas til orientering. 
 
Votering 
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering enstemmig 
 
Vedtak  
Høringsrapport om forebyggende tiltak mot legionella i Oslo kommune og Bydel Østensjø 
sine kommentarer til rapporten tas til orientering. 
 

 Sak 205 /09  Utnevning av kandidater til Østensjø kulturutvalg 2010 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 

1. Følgende representanter oppnevnes til Østensjø kulturutvalg 2010: 
Amund Kveim, Østensjø friluftsutvalg 
Inger Haagaas, Lions Club 
Gunnar Bjørnbom, Østensjø kunstforening 
Bjørn Lilleeng, Østensjø historielag 
Per Inge Østmoen, Idrettens samarbeidsutvalg, 
samt Mona Stensland Johansen dersom dette er bekreftet til møtet i BMK 10.12.2009. 

2. Kulturutvalget konstituerer seg selv med leder og nestleder.  
3. Oppgaver for kulturutvalget videreføres iht retningslinjer vedtatt i 2009. 

 
Votering 
Det ble votert over punktene 1-3. 
Votering enstemmig 
 
Vedtak 
Votering enstemmig 
 
Vedtak  

1. Følgende representanter oppnevnes til Østensjø kulturutvalg 2010: 
Amund Kveim, Østensjø friluftsutvalg 
Inger Haagaas, Lions Club 
Gunnar Bjørnbom, Østensjø kunstforening 
Bjørn Lilleeng, Østensjø historielag 
Per Inge Østmoen, Idrettens samarbeidsutvalg, 
samt Mona Stensland Johansen dersom dette er bekreftet til møtet i BMK 10.12.2009. 

2. Kulturutvalget konstituerer seg selv med leder og nestleder.  
3. Oppgaver for kulturutvalget videreføres iht retningslinjer vedtatt i 2009. 

 

 Sak 206 /09  Endringer i representasjon i driftsstyret ved Godlia 
skole 
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Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget foreslår for Utdanningsetaten nyoppnevning til driftsstyret ved Godlia skole 
etter Nils-Petter Komperud (Frp).  
 
Følgende innstilles som ny vararepresentant i driftsstyret ved Godlia skole: 
 
______________________________________. 
 
Votering  
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering enstemmig 
 
Vedtak 
Bydelsutvalget foreslår for Utdanningsetaten nyoppnevning til driftsstyret ved Godlia skole 
etter Nils-Petter Komperud (Frp).  
 
Følgende innstilles som ny vararepresentant i driftsstyret ved Godlia skole: 
Tommy Skjervold (Frp). 
 

 Sak 207 /09  Møteplan for bydelsutvalget, arbeidsutvalget og 
komiteer 2010 
 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
1. Bydelsutvalget vedtar følgende møteplan for arbeidsutvalg, bydelsutvalg og komiteer i 

2010: 
 
Vår 2010 
Møterekke 1 Møterekke 2 Møterekke 3 Møterekke 4 
AU 01.02.2010 AU 08.03.2010 AU 19.04.2010 AU 31.05.2010 
OVK 08.02.2010 OVK 15.03.2010 OVK 26.04.2010 OVK 07.06.2010 
OMK 08.02.2010 OMK 15.03.2010 OMK 26.04.2010 OMK 07.06.2010 
BMK 08.02.2010 BMK 15.03.2010 BMK 26.04.2010 BMK 07.06.2010 
BU 15.02.2010 BU 22.03.2010 BU 03.05.2010 BU 14.06.2010 
 
Høst 2010 
Møterekke 5 Møterekke 6 Møterekke 7 Møterekke 8 
AU 30.08.2010 AU 04.10.2010 AU 01.11.2010 AU 02.12.2010 
OVK 06.09.2010 OVK 11.10.2010 OVK 08.11.2010 OVK 09.12.2010 
OMK 06.09.2010 OMK 11.10.2010 OMK 08.11.2010 OMK 09.12.2010 
BMK 06.09.2010 BMK 11.10.2010 BMK 08.11.2010 BMK 09.12.2010 
BU 13.09.2010 BU 18.10.2010 BU 15.11.2010 BU 16.12.2010 
 
2. Møtetidspunkt for utvalg og komiteer videreføres slik de har vært i 2009. 
 
Votering  
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering enstemmig 
 
Vedtak 



1. Bydelsutvalget vedtar følgende møteplan for arbeidsutvalg, bydelsutvalg og komiteer i 
2010: 

 
Vår 2010 
Møterekke 1 Møterekke 2 Møterekke 3 Møterekke 4 
AU 01.02.2010 AU 08.03.2010 AU 19.04.2010 AU 31.05.2010 
OVK 08.02.2010 OVK 15.03.2010 OVK 26.04.2010 OVK 07.06.2010 
OMK 08.02.2010 OMK 15.03.2010 OMK 26.04.2010 OMK 07.06.2010 
BMK 08.02.2010 BMK 15.03.2010 BMK 26.04.2010 BMK 07.06.2010 
BU 15.02.2010 BU 22.03.2010 BU 03.05.2010 BU 14.06.2010 
 
Høst 2010 
Møterekke 5 Møterekke 6 Møterekke 7 Møterekke 8 
AU 30.08.2010 AU 04.10.2010 AU 01.11.2010 AU 02.12.2010 
OVK 06.09.2010 OVK 11.10.2010 OVK 08.11.2010 OVK 09.12.2010 
OMK 06.09.2010 OMK 11.10.2010 OMK 08.11.2010 OMK 09.12.2010 
BMK 06.09.2010 BMK 11.10.2010 BMK 08.11.2010 BMK 09.12.2010 
BU 13.09.2010 BU 18.10.2010 BU 15.11.2010 BU 16.12.2010 
 

2. Møtetidspunkt for utvalg og komiteer videreføres slik de har vært i 2009. 
 

 Sak 208 /09  Rapport fra anmeldt tilsyn ved Langerud sykehjem 
25.09.2009 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Rapport fra anmeldt tilsyn ved Langerud sykehjem den 25.09.2009 og Sykehjemsetatens 
uttalelse til rapporten, tas til orientering. 
 
Votering  
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering enstemmig 
 
Vedtak  
Rapport fra anmeldt tilsyn ved Langerud sykehjem den 25.09.2009 og Sykehjemsetatens 
uttalelse til rapporten, tas til orientering. 
 
Gro Thorup (H) hadde følgende merknad 
Det er positivt at Langerud sykehjem har 2 leger fast tilknyttet sykehjemmet og at disse er 
tilgjengelig for beboerne i arbeidstiden. 
 

Sak 209 /09  Rapport fra uanmeldt tilsyn ved Østensjø bo og 
servicesenter den 28.09.2009 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Rapport fra uanmeldt tilsyn ved Østensjø bo- og servicesenter den 28.09.2009 og 
Sykehjemsetatens uttalelse til rapporten, tas til orientering. 
 
Votering  
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
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Votering enstemmig 
 
Vedtak  
Rapport fra uanmeldt tilsyn ved Østensjø bo- og servicesenter den 28.09.2009 og 
Sykehjemsetatens uttalelse til rapporten, tas til orientering. 
 

 Sak 210 /09  Rapport fra anmeldt tilsyn ved Manglerudhjemmet 
12.10.2009 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Rapport fra anmeldt tilsyn ved Manglerudhjemmet den 12.10.2009 og Sykehjemsetatens 
uttalelse til rapporten, tas til orientering. 
 
Votering  
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering enstemmig 
 
Vedtak  
Rapport fra anmeldt tilsyn ved Manglerudhjemmet den 12.10.2009 og Sykehjemsetatens 
uttalelse til rapporten, tas til orientering. 
 
Gro Thorup (H) hadde følgende merknad 
Det er positivt at Lions har bidratt til å gjøre hverdagen lysere for beboerne ved å gi tilskudd 
til kr 10 000 til lysthus. 
 

 Sak 211 /09  Rapport fra anmeldt tilsyn ved Abildsø bo- og 
rehabiliteringssenter 16.10.2009 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Rapport fra anmeldt tilsyn ved Abildsø bo- og rehabiliteringssenter den 16.10.2009 og 
Sykehjemsetatens uttalelse til rapporten, tas til orientering. 
 
Votering  
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering enstemmig 
 
Vedtak  
Rapport fra anmeldt tilsyn ved Abildsø bo- og rehabiliteringssenter den 16.10.2009 og 
Sykehjemsetatens uttalelse til rapporten, tas til orientering. 
 

 Sak 212 /09  Adkomst til Nye Trasophallen - Varsling av 
endringsforslag 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Administrative bemerkninger til adkomst til Nye Trasophallen – varsling av endringsforslag 
tilsluttes. 
 
Votering 
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Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering enstemmig 
 
Vedtak 
Administrative bemerkninger til adkomst til Nye Trasophallen – varsling av endringsforslag 
tilsluttes. 
 
 
 
Bydel Østensjø, 04.01.2010 
 
 
Arnfinn Aabø (A)      Therese Kloumann Lundstedt 
BU-leder       BU-sekretær 
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